
s lovo s tarostky —

Vážení spoluobčané, jsem starostkou čtvrtým rokem a chci se s vámi 
podělit o svoje zkušenosti z téhle krásné, náročné role. Věděla jsem, že 
práce ve vedení města nebude jednoduchá. Na práci starostky vás ni-
kdo nepřipraví. Rovnýma nohama jsem skočila do vody a začala plavat. 
Musela jsem se spoustu věcí učit za pochodu a neustále se ptát, vysvět-
lovat, přesvědčovat a hledat kompromisy. Hned na začátku mě čekala 
veliká výzva v podobě řešení obchvatu města. Výkresy připomínaly ze-
jména rozsahem stavbu dálnice, orientovat se v nich nebylo pro laika 
jednoduché. Nejsem stavař, jsem chemik. Podle rozboru půdy umím 
říct, jak kvalitní půda je všude kolem nás, ale řešit detaily kolem takové-
to stavby za miliony korun je zcela něco jiného. Jsem vděčná všem úřed-
níkům, stavařům, kteří mi ochotně vysvětlovali jednu věc za druhou, 
a to bez ohledu na to, zda se jich stavba pracovně týkala, nebo naopak 
byli nestrannými rádci. Po večerech jsem znovu a znovu procházela 
zápisky, abych se dokázala v různých otázkách správně rozhodnout. 
Bezesných nocí bylo opravdu hodně. Ale nevadilo mi to. Pomáhalo 
mi přesvědčení, že všichni společně pracujeme na důležité věci, která 
Opočnu hodně pomůže. Věřím, že jsme udělali pro Opočno maximum. 
 Každoroční velkou výzvou je sestavování rozpočtu. Vědomí, že pra-
cujeme s veřejnými prostředky, bylo pro mě zavazující. Chtěla jsem mít 
ve všem jasno a pořádek. Měli jsme co narovnávat, ale věřím, že jsme 
nastavili správný směr, kterým snad již půjdou i budoucí zastupitel-
stva. Postupně jsme začali snižovat zadlužení města a přitom navýšili 
investice do rozvoje. Máme vynikající hodnocení krajským auditem, 
který potvrdil, že město Opočno hospodaří se svými finančními pro-
středky správně a odpovědně. 
 Hospodaření města ale není jen o účetních kolonkách „má dáti, 
dal“. Dobrý hospodář musí myslet do budoucna a rozvíjet to, co mu 
bylo svěřeno do péče. Někdy je hodně složité rozhodovat o tom, kam 
investovat, čemu dát přednost a co naopak odložit. Za prioritu jsem si 
s kolegy zvolila i projekty, které možná nejsou na první pohled vidět, 
ale pro město jsou životně důležité, jako je fungování technických slu-
žeb nebo vodovodní sítě a vodních zdrojů. Samostatnou kapitolou jsou 
pak dotace, u kterých je potřeba pečlivě vážit, které využít a které se 
městu nevyplatí. Může být lákavé skočit po zdánlivě výhodných peně-
zích z dotace, ale je dobré rozlišovat, kdy je vhodné použít prostředky 
z dotací a kdy je lepší realizovat projekty z vlastních zdrojů. 
 Hledala jsem i cesty k efektivní spolupráci a komunikaci s komisemi, 
výbory a zájmovými spolky. Ti všichni mají velký podíl na dobrém fun-
gování města a jsou v nich zastoupeni jak úředníci, zastupitelé, tak i vy, 
občané. Naše názory se občas rozcházely, jindy doplňovaly a často bylo 
potřeba hledat řešení a kompromisy. I toto pro mě byla velká pomoc 
a škola a jsem vám za to vděčná. Různorodost nápadů a názorů totiž 
může přivést na svět něco, co by třeba nevzniklo.
 Roli starostky stále vnímám jako závazek, který pramení z důvěry, 
kterou jste mi v minulých volbách dali. Ke své práci přistupuji s poko-
rou a vědomím, že se stále mám co učit a v čem zlepšovat. Zároveň jsem 
hrdá na to, co se nám společně podařilo vybudovat, a vděčná za podpo-
ru všech, kteří mi nejen poslední čtyři roky pomáhali. 
 Jsem připravena vést Opočno dál. Ráda se budu podílet na realizaci 
projektů, které jsme připravili. Chci spolupracovat se všemi, kteří sku-
tečně chtějí pracovat na rozvoji města, a své zkušenosti předám dál. 
 Šárka Škrabalová, starostka Opočna

zprávy nejen z  radnice —

Kraj připravuje studii vYuŽitÍ areÁLu 
nemocnice v opočně. 

vYhodnocenÍ bude do dvou měsÍců 

Královéhradecký kraj v současné době připravuje studii na využití 
budov bývalé nemocnice v Opočně. Areál by se mohl přeměnit v do-
mov pro seniory, který by využívaly i okolní obce pro své občany. Tato 
část rychnovského okresu je totiž z hlediska kapacit míst poddimen-
zována. Přeměnit bývalou nemocnici na domov pro seniory je plně 
v souladu se strategií kraje. Studie vyhodnotí, zda je objekt pro tento 
záměr použitelný a jak vysoké budou investiční náklady na nutné sta-
vební úpravy. Je potřeba, aby objekt odpovídal materiálně-technic-
kým standardům domovů pro seniory. 
 „Výsledek studie by měl být hotový maximálně do dvou měsíců 
a bude podkladem pro další jednání s radnicí města Opočna. Zajiště-
ní kvalitní péče o seniory, kteří již nemohou pobývat v rodině nebo ve 
svém domácím prostředí, patří mezi priority vedení kraje,“ říká ná-
městek Vladimír Derner odpovědný za oblast sociálních věcí.  (red)

o b c h v a t  o p o č n a

Začátkem září se hejtman Královéhradeckého kraje Jiří Štěpán na 
jednání strategické komise ohledně průmyslové zóny Kvasiny–Solni-
ce sešel s náměstky a dalšími představiteli ministerstev a starosty jed-
notlivých obcí. Jednalo se zde také o vývoji obchvatu města Opočna. 
 „V rámci první etapy obchvatu města Opočna máme vybraného 
zhotovitele části dlouhé víc než dva kilometry. Všechny pozemky 
jsou vykoupeny a nyní čekáme na stavební povolení. Předpokládám, 
že tuto etapu obchvatu začneme stavebně realizovat už příští měsíc,“ 
uvedl Jiří Štěpán. Nyní již můžeme vidět kolem města kolíky, které 
vyznačují budoucí trasu obchvatu. (red)

o m e z e n Í  u Ž Í v Á n Í  p i t n é  v o d Y 
–  d o u f e j m e ,  Ž e  v  o p o č n ě 

n a p o s L e d Y

V letošním roce už podruhé muselo město vyhlásit nepopulární 
opatření, a to zákaz odběru pitné vody z veřejného vodovodního řadu 
pro jiné, než pitné účely a potřebu osobní hygieny jednotlivých ob-
čanů. Poprvé to bylo v roce 2015, a to bylo prvním impulzem městu 
k tomu, aby se začalo řešit zásobování města pitnou vodou. A proto-
že se městu podařilo odkoupit bývalý vodní zdroj v Legonu, proběhly 
nutné průzkumy a rozbory, zpracovala se projektová dokumentace 
a získala se dotace z národního programu Sociálního fondu živ. pro-
středí ČR.
 Stavební práce, které v současné době v Legonu probíhají, budou 
dokončeny do konce letošního roku a město tím získá další zdroj pit-
né vody a ještě k tomu v místě, které není tak ohroženo povodněmi 
jako zdroj v parku. Současně s rekonstrukcí vodního zdroje dojde 
i k dalším krokům v oblasti vodního hospodářství města. Poprvé 
v historii města vznikne centrální vodárenský dispečink, který bude 
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sledovat oba vodní zdroje, vodojem a situaci 
ve vodním hospodářství jako celku. Příno-
sem tohoto projektu bude tedy nejen další 
zdroj pitné vody, a tím, jak doufáme, dojde 
k dostatečnému zásobování města pitnou 
vodou, ale po přechodné době také ke zkva-
litnění dodávky pitné vody.  
 Ing. Markéta Fingrálová, 

 vedoucí odoboru majetku a rozvoje města MěÚ Opočno

j a K  n a  t o m  j e  n Á š  z d r o j 
p i t n é  v o d Y

Letošní léto nás obdarovalo krásným slunným počasím, ale nedo-
přálo nám mnoho dešťových srážek. Žádné statistické údaje ode 
mne nečekejte, od toho jsou odborníci, kteří se touto problemati-
kou zabývají. Z naší strany jste se dočkali zákazu odběru pitné vody 
z vodovodního řadu pro jiné než pitné nebo hygienické účely. Tento 
zákaz byl vyhlášen 20. 8. 2018 a v den uzávěrky Opočenských novin 
byl stále v platnosti. Věřte, že jsme k tomuto kroku přistoupili po dů-
kladném zvážení všech okolností a je nám líto, že vás musíme tímto 
způsobem omezovat. 
 Situace je bohužel  opravdu vážná a mohlo by se stát, že voda v na-
šem jediném vodním zdroji, který je v Zámeckém parku, by mohla 
klesnout na nečerpatelné minimum.
 Město Opočno se s nedostatkem pitné vody ve vodním zdroji po-
týkalo již v roce 2015, kdy bylo nutné vydat stejný zákaz jako letos. 
A právě z tohoto důvodu byly ihned zahájeny práce na průzkumech, 
projekčních pracích a dalších úkonech, aby se této situaci napříště 
předešlo. Vše ale nejde tak rychle, jak bychom si přáli, a i když se 
nám již podařilo najít řešení, práce na druhém zdroji pitné vody za-
tím nejsou dokončeny.
 Druhým zdrojem pitné vody pro naše město bude obnovený 
zdroj v Legonu. Toto řešení prošlo důkladným odborným posouze-
ním. Následovalo zpracování projektové dokumentace, vyhledání 
vhodného dotačního titulu, zpracování žádosti o dotaci, která byla 
úspěšná, a následné vysoutěžení dodavatele prací. V současné době 
probíhá realizace obnovy vodního zdroje, která by měla být hotová 
do konce letošního roku.
 Chtěla bych vám poděkovat za rozumné hospodaření s pitnou 
vodou, které se projevilo po vyhlášení zákazu okamžitým snížením 
odběru vody z vodovodního řadu. Na oplátku vám mohu slíbit, že 
díky obnově vodního zdroje v Legonu by mělo mít město Opočno již 
pitné vody do budoucna dostatek.  To však  v žádném případě nezna-
mená, že bychom s ní měli plýtvat, právě naopak. 
 Nedostatek pitné vody je celosvětový problém, a proto buďme 
rádi, že se nám daří obnovit úspěšně nové zdroje, díky kterým se 
město Opočno může dál rozrůstat a nabídnout krásné místo pro ži-
vot novým občanům.  
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

o z n Á m e n Í  o  d o b ě  a  m Í s t u 
K o n Á n Í  v o L e b

Starostka města Opočna podle § 29 zákona č. 491/2001 Sb., o vol-
bách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů oznamuje:

 Volby do Zastupitelstva města Opočna se konají:
v pátek dne 5. října 2018 od 14:00 hodin do 22:00 hodin a v sobotu dne 
6. října 2018 od 8:00 hodin do 14:00 hodin.

Okrsek č. 1
Místem konání voleb v okrsku č. 1 je volební místnost v Informačním 
centru, Kupkovo nám. 247, pro voliče s trvalým bydlištěm v Opočně. 
Čísla popisná: 1, 5, 7, 8, 9, 11, 14, 15, 16, 17, 21, 22, 23, 24, 25, 27, 28, 29, 30, 32, 33, 
34, 37, 38, 39, 42, 43, 44, 45, 46, 48, 50, 51, 52, 53, 55, 57, 58, 59, 60, 61, 63, 64, 65, 
66, 67, 70, 72, 73, 76, 77, 78, 79, 80, 82, 83, 90, 93, 96, 97, 99, 102, 103, 104, 105, 
107, 108, 110, 112, 113, 114, 116, 117, 119, 121, 122, 123, 124, 125, 126, 127, 129, 
131, 132, 133, 135, 136, 138, 139, 140, 141, 145, 156, 196, 208, 210, 220, 226, 227, 
229, 230, 234, 236, 237, 247, 248, 254, 256, 258, 264, 278, 295, 311, 322, 327, 340, 
342, 343, 356, 372, 378, 379, 380, 399, 400, 439, 445, 469, 473, 480, 482, 494, 495, 
496, 536, 537, 538, 539, 540, 541, 551, 555, 560, 571, 572, 573, 574, 575, 576, 577, 
578, 579, 580, 581, 582, 583, 584, 595, 609, 612, 622, 623, 632, 656, 657, 658, 659, 
660, 661, 662, 670, 671, 681, 682, 684, 686, 689, 691, 692, 698, 700, 704, 708, 713, 
714, 720, 721, 722, 725, 726, 729, 731, 743, 745, 748, 764, 765, 766, 767, 771, 773 
Čísla evidenční: 13, 20, 57, 58, 59, 60, 63, 64, 65, 66, 70, 71, 83, 95, 98

Okrsek č. 2
Místem konání voleb v okrsku č. 2 je volební místnost v Kodymově 
národním domě, Kupkovo náměstí čp. 310, pro voliče s trvalým byd-
lištěm v Opočně. Čísla popisná: 40, 85, 100, 128, 143, 144, 147, 150, 157, 158, 
159, 160, 161, 162, 164, 165, 166, 167, 174, 177, 178, 180, 186, 187, 189, 190, 191, 
193, 194, 198, 199, 200, 201, 202, 203, 204, 205, 209, 211, 212, 213, 214, 215, 216, 
218, 219, 224, 225, 233, 240, 242, 243, 244, 245, 274, 276, 281, 282, 286, 288, 289, 
290, 292, 293, 297, 298, 299, 300, 301, 302, 303, 304, 305, 306, 307, 312, 315, 316, 
318, 319, 320, 321, 323, 324, 325, 326, 328, 329, 330, 331, 332, 333, 334, 336, 337, 
338, 344, 346, 347, 348, 349, 350, 351, 352, 353, 354, 355, 357, 359, 360, 361, 364, 
365, 366, 367, 368, 369, 370, 371, 373, 374, 375, 396, 397, 398, 401, 402, 403, 448, 
464, 466, 475, 484, 502, 507, 508, 547, 548, 550, 554, 562, 568, 587, 588, 589, 590, 
591, 593, 594, 596, 606, 607, 608, 610, 626, 641, 642, 643, 644, 645, 646, 647, 654, 
688, 693, 694, 695, 696, 710, 742, 752, 753, 774.

Okrsek č. 3
Místem konání voleb v okrsku č. 3 je volební místnost v Domě pro se-
niory (Domov důchodců), Tyršova 683, pro voliče s trvalým bydlištěm 
v Opočně. Čísla popisná: 47, 94, 95, 111, 114, 118, 146, 168, 183, 185, 206, 207, 
221, 231, 238, 241, 250, 251, 253, 255, 261, 262, 263, 268, 270, 271, 272, 273, 279, 
280, 285, 309, 314, 335, 339, 341, 358, 383, 384, 388, 390, 391, 392, 394, 405, 406, 
407, 408, 409, 410, 411, 412, 413, 414, 415, 416, 417, 418, 419, 420, 421, 422, 423, 
424, 425, 426, 428, 429, 430, 432, 433, 434, 435, 436, 437, 438, 440, 441, 442, 443, 
444, 446, 449, 450, 451, 452, 453, 454, 455, 456, 457, 458, 459, 463, 465, 468, 470, 
471, 472, 474, 476, 477, 478, 479, 481, 483, 485, 486, 487, 488, 489, 491, 493, 497, 
498, 499, 501, 503, 505, 506, 509, 510, 512, 513, 514, 515, 516, 517, 518, 519, 522, 
523, 524, 525, 526, 527, 528, 529, 531, 532, 533, 534, 535, 542, 543, 545, 546, 549, 
552, 553, 556, 557, 558, 563, 564, 565, 566, 567, 569, 570, 586, 592, 597, 598, 599, 
600, 601, 602, 603, 604, 605, 611, 613, 614, 615, 616, 617, 618, 620, 621, 624, 625, 
627, 628, 629, 630, 631, 633, 634, 636, 637, 638, 639, 648, 649, 652, 653, 655, 663, 
664, 665, 666, 668, 669, 673, 676, 680, 683, 687, 703, 711, 716, 717, 718, 719, 730, 
732, 733, 734, 735, 736, 737, 738, 739, 740, 741, 744, 746, 747, 749, 750, 751, 754, 
756, 757, 758, 759, 760, 761, 762, 763, 768, 769, 770, 772. Čísla evidenční: 25, 124

Okrsek č. 4
Místem konání voleb v okrsku č. 4 je volební místnost v Hasičské 
zbrojnici, Čánka, čp. 3, pro všechny voliče s trvalým bydlištěm v Čán-
ce a Dobříkovci.

– Volič přinese s sebou do volební místnosti hlasovací lístky, pokud 
je obdržel.
– Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost 
a státní občanství České republiky (platným občanským průkazem, 
cestovním, diplomatickým nebo služebním pasem České republiky), 
popřípadě státní občanství státu, jehož občané jsou oprávněni volit 
na území České republiky.
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– Každému voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem voleb 
hlasovací lístky. Ve dnech voleb volič může obdržet hlasovací lístky 
i ve volební místnosti.
– Ve dnech voleb na žádost voliče okrsková volební komise vydá za 
chybějící nebo jinak označené hlasovací lístky nové.
– K zajištění pořádku a důstojného průběhu hlasování ve volební 
místnosti je každý povinen uposlechnout pokynů předsedy okrskové 
volební komise.
– Každý volič se musí před hlasováním odebrat do prostoru určeného 
pro úpravu hlasovacích lístků, jinak mu okrsková volební komise hla-
sování neumožní.
– Hlasovací lístky pro případné druhé kolo voleb do Parlamentu ČR 
obdrží voliči přímo ve volební místnosti.
 V Opočně, dne 19. září 2018, Šárka Škrabalová v.r., starostka

u p o z o r n ě n Í  p r o  m a j i t e L e
h r o b o v ý c h  m Í s t

Upozorňujeme všechny majitele hrobových míst a návštěvníky 
hřbitova, že dle řádu veřejného pohřebiště je zakázáno odkládá-
ní nádob, nářadí a jiných předmětů na zelené pásy a místa kolem 
hrobů. Žádáme také návštěvníky kolumbária, aby neodkládali ná-
doby a jiné předměty před kolumbáriem, viz foto. 

 Veškeré předměty, které budou odloženy za hroby nebo před ko-
lumbáriem, budou technickými službami odstraněny, protože překá-
ží při údržbě hřbitova a narušují estetický vzhled pohřebiště.
 Dále upozorňujeme nájemce hrobových míst, že nejsou oprávněni 
provádět jakékoliv zásahy do zeleně vysázené správcem pohřebiště, 
včetně nové výsadby zeleně bez jeho souhlasu. Všechna trvalá zeleň 
vysazená na pohřebišti se stává majetkem provozovatele pohřebiště, 
který ji může kdykoliv odstranit. Porušení řádu veřejného pohřebiště 
bude postihováno podle § 5, odst. 1, zákona č. 251/2016 Sb., o někte-
rých přestupcích, jako přestupek proti veřejnému pořádku.
 Pavlína Kohoutková, vedoucí správního oddělení MěÚ Opočno

o d e č t Y  v o d Y

Vážení občané, je tu další termín pravidelného čtvrtletního ode-
čtu vodoměrů (k 30. 9. 2018).

Dovolujeme si vás opět požádat o spolupráci a nahlášení stavu vašich 
vodoměrů pomocí odečítacího lístku, který odevzdáte v podatelně 
Městské úřadu Opočno nebo v kanceláři Technických služeb Opočno.  
Je možné i zavolat na telefonní čísla 494 667 616 a 725 189 385, nebo 
poslat odečet e-mailem na machutova@tsmopocno.cz a nebo ho za-
dat pomocí formuláře, který najdete na našich webových stránkách  
www.tsmopocno.cz (prosím, nahlásit nejpozději do 8. 10. 2018).

 Naši zaměstnanci vásjiž obcházet nebudou, proto děkujeme za 
spolupráci všem, kdo pravidelně, každé čtvrtletí, hlásí stav svého vo-
doměru. Zdeňka Machútová, Technické služby města Opočna

t e c h n i c K é  s L u Ž b Y 
s L o u Ž Í  m ě s t u  j i Ž  o s m  L e t

Technické služby města Opočna fungují téměř 8 let. V současné 
době evidují 25 kmenových zaměstnanců, 8 veřejně prospěšných 
pracovníků na dobu určitou a další zaměstnanci na dohody o pro-
vedení práce, potřebné pro provoz areálu koupaliště apod.

Disponují tímto vozovým parkem – z novějších – SCANIE a zame-
tací stroj, pásové rypadlo CAT, smykový nakladač CAT, MAN, RE-
NAULT, svahová sekačka SPEIDER , Škoda Praktik, žací stroj Kubo-
ta. U dříve pořízených vozidel jsou průběžně prováděny větší opravy 
z důvodu udržitelnosti provozu a stejně tak bylo nutné zainvestovat 
do chybějících novějších typů nářadí.

Středisko aqua
 Středisko aqua pro vás zajišťuje provoz a údržbu vodovodních řadů 
a vodárenských objektů, provoz a údržbu kanalizačních stok a čistírny 
odpadních vod a likvidaci odpadních vod na centrální ČOV Opočno. 
 O tom, že je vodovodní a kanalizační řad zastaralý, svědčí četné 
poruchy, které zaměstnávají technické služby čím dál častěji. Jako 
příklad uvádím příklad rozsáhlejší poruchy v průběhu předchozích 
více než dvou let: 
2016 Severní ulice – na několika místech, Hradecká ulice, Jiráskova, 
Švamberk
2017 Tyršova ul., U nádraží, Zborovská ul. / Sv. Čecha, Trčkovo nám., 
Mlýnská ul. / Štefanka, Hradecká, Na Olivě, Palackého ul.
2018 ul. Nádražní (na několika místech), u fary, Švamberk 
Nesmí být opomenuta ani postupná výměna sekčních uzávěrů na vo-
dovodním řadu, ve kterých se nadále pokračuje. 

Středisko technické služby
Středisko technické služby zajišťuje údržbu města Opočna a přileh-
lých obcí Čánka a Dobříkovec – úklid, péče o zeleň, zimní údržba, 
údržba hřbitova, komunikací a dopravního značení, městského mo-
biliáře, skládky v Třešinkách, svoz bioodpadů, pomocné a úklidové 
práce při kulturních akcích pořádaných městem. 

Středisko koupaliště
Středisko koupaliště – provoz rekreačního areálu. V roce 2016 byla pro-
vedena rekonstrukce volejbalového hřiště a každý rok provádějí nutné 
opravy obou bazénů, které jsou nejen finančně, ale i časově náročné.

Služby obyvatelstvu a ostatním odběratelům 
– středisko Zakázky – služby obyvatelům a ostatním zákazníkům, 
např. práce vodoinstalační, stavební, pozemní úpravy, doprava atd. 
Technické služby se vždy snaží co nejdříve reagovat na havarijní situ-
ace nejen pro město. 

2015
 − úprava nosných zdí u hasičské zbrojnice
 − výměna vodovodu, kanalizace a veř. osvětlení v Charouzově a Vorlově ul. 

2016
 − zhotovení záhonu na Kupkově náměstí – Růžový záhon
 − výměna vodovodního řadu v Severní ulici, nový živičný povrch
 − stanoviště polozapuštěných kontejnerů na tříděný odpad v Mírové ulici
 − pomocné práce při výsadbě stromů – Ořechová
 − oprava mostu na Švamberku 



2017
 − prodloužení vodovodního řadu v Hradecké ulici 
 − obnova zeleně Kupkova náměstí
 − úprava hráze u Broumaru
 − prodloužení kanalizace Švamberk
 − pomocné práce při instalaci nového topení v ZŠ Opočno
 − rekonstrukce a prodloužení vodovodního řadu u Broumaru
 − výměna vodovodního a kanalizačního řadu v ul. Mlýnská

2018
 − výstavba nového kolumbária
 − práce při zřízení dalšího zdroje vody pro Opočno v části Legon
 − rekonstrukce sociálního zařízení v hasičárně
 − polozapuštěné kontejnery na tříděný odpad na sídlišti v Dobrušské ulici
 − stavební práce v čp. 55 ul. Kodymova 
 − montáž nového osvětlení u nových bytových domů v Pohořské ulici 

Středisko veřejné osvětlení
– zajištění provozu a údržby veřejného osvětlení města Opočna, Čán-
ky a Dobříkovce. Veřejné osvětlení – nové lampy – ul. Charouzova, 
Vorlova, Jiráskova, 2 ks u knihovny /2017/, 3 ks u Domova Jitřenka
 Šárka Škrabalová, starostka Opočna

z jednání  rady —

Rada města č. 101/2018

 − Rada města Opočna vzala na vědomí informaci o úspěšné žádosti 
Základní školy Opočno z programu OPVV, výzvy 63, Šablony pro 
MŠ/ZŠ/ZUŠ/družiny/SVČ II a o úspěšné žádosti z Krajských do-
tačních programů na projekt Zlepšení podmínek pro výuku pra-
covních činností.

 − Rada města Opočna schválila poskytnutí dotace na rok 2018 pro 
Besedu Val z. s. ve výši 10.000 Kč.

 − Rada města Opočna schválila podání žádosti o dotaci na chodník Na 
Olivě do programu SFDI na opatření ke zvýšení bezpečnosti nebo 
plynulosti dopravy nebo opatření ke zpřístupňování dopravy oso-
bám s omezenou schopností pohybu nebo orientace pro rok 2019.

 − Rada města schválila předloženou nabídku společnosti Prodin 
a.s.a rozhodla zadat zpracování žádosti o dotaci společnosti Pro-
din a.s.

 − Rada města Opočna schválila realizaci nového schodiště na zim-
ním stadionu. Po prověření konečných nákladů bude navrženo 
rozpočtové opatření.

 − Rada města Opočna schválila poplatek za vypůjčení pivních setů 
na akce ostatních pořadatelů ve výši 50 Kč + DPH.

 − Rada města Opočna schválila konání 51. mezinárodního sokolnic-
kého setkání v Opočně, které se bude konat 3. 10. až 6. 10. a par-
kování aut účastníků akce na ploše Kupkova náměstí. Parkování si 
organizačně zajistí klub sokolníků.

 − Rada města Opočna schválila podání žádosti do výzvy MAS PO-
HODA VENKOVA z.s. na techniku pro IZS II . Rada města dále do-
poručuje případné předfinancování z rozpočtu města v roce 2019.

 − Rada města Opočna schválila zapojení města Opočna do společných 
jednání ve věci Petrovické spojky. Tato záležitost bude projednána 
i na nejbližším veřejném jednání zastupitelstva města s doporuče-
ním přijmout usnesení zastupitelstva, ve kterém bude jednoznačně 
projevena vůle města usilovat o vybudování této důležité spojky pro 
budoucí zajištění dopravní obslužnosti města Opočna.

 − Rada města Opočna schválila zadávací dokumentaci a obeslání 
navržených firem zadáním veřejné zakázky „Sběr, třídění, svoz 
a odstraňování komunálního odpadu pro město Opočno“ na obdo-
bí od 1. 1. 2019 do 31. 12. 2019.  

Rada města č. 102/2018

 − Rada města Opočna schválila vjezd a parkování účastníků 12. roč-
níku motorkářské mše na Trčkovo náměstí dne 22. 9. 2018 s tím, že 
účastníci budou parkovat pouze na žulové dlažbě a na středovou 
mlatovou plochu nebudou vůbec vjíždět.

 − Rada města Opočna rozhodla zveřejnit záměr na výpůjčku čás-
ti pozemku parc. č. 826/1 – ostatní plocha o výměře cca 424 m2 
v Dobříkovci v k. ú. Čánka s tím, že žadatel bude udržovat vypůj-
čenou část pozemku a umožní majiteli pozemku vstup na tuto 
část pozemku za účelem údržby, oprav, výměny sloupu veřejného 
osvětlení. Výpůjčka bude na dobu neurčitou s tříměsíční výpověd-
ní lhůtou.

 − Rada města Opočna rozhodla zadat zpracování projektové doku-
mentace na veřejné osvětlení Ing. arch. Hájkovi – Ateliér Hájek, 
Nerudova 206/44, Hradec Králové dle předložené nabídky.

 − Rada města dále souhlasí s pokračováním ve zpracování projekto-
vé dokumentace na obnovu zeleně v Čánce.

 − Rada města Opočna schválila předložený návrh příkazní smlouvy 
se společností Prodin a.s. na zpracování žádosti o poskytnutí pří-
spěvku pro naplňování programů zaměřených ke zvýšení bezpeč-
nosti dopravy a jejího zpřístupňování osobám s omezenou schop-
ností pohybu a orientace z rozpočtu SFDI pro rok 2019, včetně 
zajištění související administrace akce „Chodník Na Olivě – Silni-
ce II/304 Opočno“.

 − Rada města Opočna schválila předloženou smlouvu č. 18RGI02-
0095 o poskytnutí účelové investiční dotace z dotačního fondu 
Královéhradeckého kraje na financování výdajů vynaložených na 
zpracování projektové dokumentace na akci s názvem „Splašková 
kanalizace Čánka“.

 − Rada města Opočna rozhodla zadat Ing. Jiřímu Bohadlovi zpraco-
vání projektové dokumentace na 2. a 3. etapu dle posouzení otop-
ného systému budovy ZŠ čp. 11, tj. na etapu modernizace strojov-
ny tepla a modernizaci zdroje tepla.

 − Rada města Opočna rozhodla v tuto chvíli neudělit souhlas s ulo-
žením optické sítě firmy Dobruška.net s.r.o. do pozemků ve vlast-
nictví města Opočna. Tato záležitost musí být řešena koncepčně 
pro celé území města. Rada města pověřila odbor majetku a rozvo-
je města, aby předložil návrh na koncepční řešení této záležitosti.

 − Rada města Opočna rozhodla zadat zpracování projektové doku-
mentace na místní komunikaci a parkovací místa a chodník před 
mateřskou školou, v Palackého ulici a místní komunikaci a parko-
vací místa s chodníkem v Krátké ulici.

 − Rada města Opočna schválila pomoc pro členy zahrádkářské kolo-
nie Opočno z.s. při budování infrastruktury v lokalitě Nad Zlatým 
potokem. Tato pomoc bude spočívat např. ve spolupráci při odstra-
ňování stávajícího oplocení, úpravě příjezdové cesty ke klubovně 
v kolonii a případné další drobné terénní práce, na které bude mož-
né využít mechanizaci stavby na nové lokalitě pro bydlení. Rozsah 
konkrétní pomoci a spolupráce bude předmětem jednání při sa-
motné realizaci technické a dopravní infrastruktury v nové lokalitě 
Nad Zlatým potokem.

 − Rada města Opočna rozhodla o uzavření smlouvy o součinnosti 
při provozu části parku Státního zámku Opočno pro zimu 2018–
2019 s Národním památkovým ústavem Praha.

 − Rada města Opočna schválila uzavření smlouvy o spolupráci 
s Muzeem a galerií Orlických hor v Rychnově nad Kněžnou, jejímž 
předmětem je dohoda smluvních stran o formě jejich vzájemné 
spolupráce a vymezení práv a povinností, za účelem provozu stálé 
muzejní expozice v historické budově čp. 55 v Opočně.

 − Rada města Opočna schválila aktualizovaný vzdělávací program 
Mateřské školy Opočno a evaluační zprávu za tříleté období.
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z jednání zastupitelstva —

Zastupitelstvo města č. 25/2018

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo Smlouvu o poskytnutí dotace 
pro SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Čánka na dostavbu doplň-
kové stavby u hasičské zbrojnice v Čánce ve výši 90.000 Kč.

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo smlouvu o poskytnutí dotace 
pro TJ Spartak Opočno, z. s., na úpravu tribun ve výši 2,314.000 Kč.

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo smlouvu o poskytnutí dotace 
na „Opravu fasády průčelí klášterního kostela kapucínů v Opočně – II. 
etapa“ Římskokatolické farnosti – děkanství Opočno v celkové částce 
724.050  Kč (z toho 600 tis. Kč poskytlo Ministerstvo kultury ČR). 

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo zvýšení příspěvku na provoz 
na rok 2018 pro Základní školu Opočno o 30.000 Kč. Tuto částku škola 
využije k částečné úhradě výdajů vynaložených na projekt „Meziná-
rodní tábor v Polsku 2018 – seznámení s tradicemi a způsobem života 
v jiné zemi EU“. Tato částka podléhá vyúčtování, které bude předlo-
ženo odboru hospodářsko-správnímu a finančnímu do 14. 12. 2018. 
Pokud nebude příspěvek vyčerpán na daný účel v plné výši, je škola 
povinna vrátit nevyčerpanou část do 14. 12. 2018 na účet města.

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo uzavření kupních smluv na 
prodej bytových jednotek v bytovém domě čp. 680 na pozemku parc. 
č. 1147/13 v Opočně, k. ú. Opočno pod Orlickými horami s opráv-
něnými ze smluv o smlouvách budoucích kupních za cenu uvedenou 
v těchto smlouvách, s výjimkou bytových jednotek, u kterých stáva-
jící oprávnění ze smluv o smlouvách budoucích kupních neprojevili 
zájem o uzavření kupní smlouvy na základě zveřejněného záměru.

 − Zastupitelstvo města Opočna rozhodlo neprodávat pozemek parcel-
ní č. 514 – ostatní plocha – o výměře 95 m2 a pozemek parc. č. 515 
– ostatní plocha o výměře 108 m2 v obci Opočno, k. ú. Opočno pod 
Orlickými horami.

 − Zastupitelstvo města Opočna rozhodlo neprodávat část pozemku 
parc. č. 826/1 – ostatní plocha v Dobříkovci, k. ú. Čánka.

 − Zastupitelstvo města Opočna rozhodlo uzavřít Darovací smlouvu 
mezi Královéhradeckým krajem a městem Opočnem na darování po-
zemku parc. č. 1740/22 – ostatní plocha o výměře 48 m2 a  pozemku 
p. č. 1740/23 – ostatní plocha o výměře 113 m2 v obci Opočno, k. ú. 
Opočno pod Orlickými horami (pozemky pod chodníky v Nádražní 
ulici před hotelem Praha, prodejnou Somipo a domem čp. 160).

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo obecně závaznou vyhlášku 
č. 2/2018 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, tří-
dění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání se 
stavebním odpadem na území města Opočna.

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo architektonickou studii na 
veřejné prostranství v Čánce zpracovanou ateliérem Hájek Hradec 
Králové.

 − Zastupitelstvo města Opočna projevilo podporu realizaci tzv. Petro-
vické spojky, která by přispěla k lepší dopravní obslužnosti mj. i města 
Opočna cestou železniční dopravy. Mgr. Renáta Černá, tajemnice

p o č a s Í  v  o p o č n ě  –  s r p e n  2 0 1 8

Průběh počasí v Opočně je sledován automatickou meteorologickou 
stanicí v areálu Výzkumné stanice pěstování lesů (VÚLHM Strnady) 
s hodinovými termíny zápisu měření. Srážky jsou rovněž měřeny kla-
sickým srážkoměrem (poloha stanice: nadmořská výška 268 m, SZŠ 
50°16'7.558"N, VZD 16°6'30.534"E).
 V srpnu 2018 byl průměr naměřených teplot vzduchu 2 m nad teré-
nem 22,4 ºC, což je druhá nejvyšší srpnová teplota (v roce 2015 namě-
řeno 22,9 ºC, a průměr za období 2001 až 2018 činí 19,5 ºC). 

 Celkový srážkový úhrn v srpnu 2018 činil 24,6 mm a ve sledova-
ném období byl zde nejnižší (dlouhodobý průměr 66,9 mm, data 2001 
až 2018).
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Teploty vzduchu 200 cm nad zemí a srážky 
v areálu Výzkumné stanice Opočno v srpnu 2018
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 Hodinový průběh teplot vzduchu a denní úhrny srážek ve sledo-
vaných časových termínech uvádí graf. Z průběhu teplot jsou patrné 
poměrně vysoké teploty v první srpnové dekádě (až 36,1 ºC 9. 8. 2018), 
později teploty poklesly. K výraznému poklesu teplot došlo koncem 
měsíce po 24. srpnu, kdy byla naměřena i nejnižší teplota 6,4 ºC (27. 
8. 2018). Srážkový deficit byl patrný hlavně v prvních dvou třetinách 
srpna, tj. do 23. 8. 2018. Později 24. a 25. srpna pak spadlo 17,6 mm. 
Poslední srpnová srážka byla zaznamenána 26. 8., kdy spadlo 0,4 mm. 
 Zpracoval Ing. Vratislav Balcar, CSc., 
 Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, v. v. i., 
 Výzkumná stanice Opočno

společenská  kronika  —

V ý Z n a M n é  j U B I l e U M  O S l a V I l I :
Miroslav Michl 6. 9. 1933
Marie Francová 8. 9. 1938
 Srdečně gratulujeme!

s e t K Á n Í  r o d Á K ů  v  p r a z e

letošní setkání rodáků proběhlo v Praze v hotelu IlF, kde je pří-
jemné prostředí s kavárnou. Snažíme se vždy vyhovět všem, aby 
jejich cesta na smluvené místo byla v blízkosti metra a nikdo z nich 
nemusel daleko chodit. Místo na setkání si zvolí vždy naši milí ro-
dáci sami. 

Mám upřímnou radost, že na tato setkání přicházejí všichni veli-
ce pozitivně naladěni. Vždy pro naše nejbližší máme připravené 
nejaktuálnější informace o Opočně a i zajímavosti z historie, které 
přednáší paní Pavlíčková. 
 Pak o všem diskutujeme, povídáme si historky a vzpomínáme 
na časy, kdy bylo vše jiné a proč se některé věci dějí jinak. Moh-
li bychom si povídat až do pozdních hodin a bylo by stále o čem 
mluvit. 
 Spokojeni všichni odcházeli s pocitem, že v příštím roce se opět 
setkají. Město Opočno všem rodákům věnovalo jako dárek nový 
kalendář, který město Opočno připravilo na příští rok, a měli 
možnost si zakoupit i novou knihu o Opočně.
 Přeji všem rodákům, aby jejich příští dny byly plné pohody, ať 
na jejich tvářích zůstane úsměv a radost ze života. Těšíme se další 
setkání.  Šárka Škrabalová, starostka 
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z  opočenských škol  —

d ě t i č K Á m  o p ě t  z a č a L a  š K o L a

Letošní opočenští prvňáčci.  foto: archiv  ZŠ Opočno.

Tak už našim dětičkám opět začala škola. Ranní vstávání asi nebylo 
moc příjemné, ale čím dříve se začne, tím rychleji bude utíkat čas a ani 
se nenadějeme a budou zde zase prázdniny plné slunce a odpočinku.
 Ráda chodím mezi ty nejmenší, kteří kráčí do školy poprvé. Silně 
svírají maminkám a tatínkům ruce a v očičkách je vidět trochu úzkos-
ti z nového prostředí, co je čeká nového. Některým by se určitě více 
líbilo s kamarády v mateřské školce, hrát si, číst pohádky a třeba jít 
i po obědě domů. Každý z nich má o škole jinou představu a já jim 
budu držet palečky, aby vždy odcházeli ze školy s pocitem, že je škola 
baví. Všichni víme, že jak jednou nohou do školy vstoupíme, tak už se 
pak učíme celý život. Přeji všem našim školákům radostné a úspěšné 
dny a ať mají úsměv ve tváři.  Šárka Škrabalová, starostka

s  p o č Í t a č e m  v  K a Ž d é m  v ě K u

Základní škola Opočno, za finanční podpory města Opočna, připravuje 
další kurz S počítačem v každém věku. Rozsah kurzu je 10 lekcí (1x týd-
ně ve středu od 13:45 do 14:30) od října do prosince 2018. Náplní bude 
např. seznámení s počítačem a práce ve  Windows 10, textovém editoru 
MS Word, práce s webem či e-maily.
 Na výuce se podílejí dobrovolníci z řad žáků. O termínu první lekce 
budou účastníci informováni telefonicky. Přihlásit se můžete v ředitelně 
ZŠ nebo telefonicky na čísle 494 668 396 do 3. 10. 2018. ZŠ Opočno

s b ě r  p a p Í r u

30. 10.
od Základní škola Opočno pořádá ve dnech 30. 10.–2. 11. 

2018 sběr starého papíru. Kontejner bude přistaven na 
parkoviště u zimního stadionu v úterý 30. října v 7 hodin. 

V pátek 2. listopadu ve 13 hodin bude kontejner odvezen.
 Výtěžek bude složen na účet „Spolek rodičů a přátel Základní školy 
Opočno“ a použit ve prospěch žáků školy.  ZŠ Opočno

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

K n i h a  p r o  t e n t o  m ě s Í c

Petra Dvořáková – Dědina
Hranice rozorané mezi poli i lidmi. Hospoda, 
malá prodejna, zabíjačky… a sám život. Nevěra 
a jeden nezdařený pohřeb. Nemoderní výchov-
né metody a rozšlápnuté kuře. Babka s dědkem 
srostlí jak dva stromy. Život, tady ještě stále spja-
tý s půdou, zvířaty a hospodařením. To všechno 
je Dědina, tragikomický příběh vyprávěný očima 
jejích obyvatel.

 Na pozadí lehce humorného vyprávění se před čtenářem odkrývá 
venkovské hemžení v nepřikrášlené nahotě. Přirozená fyzická blízkost 
hrdinů, jejich společná práce, jejich touha po lepším živobytí až vypo-
čítavost jsou zdrojem věčných svárů i svázanosti a také marné snahy 
vyléčit minulé rány. Svižné vyprávění formanovského střihu, které 
však není cynické; nikoho nesoudí a co je podstatné — nenudí. 

K n i Ž n Í  n o v i n K Y

– alena jakoubková: Kam čert nemůž … nastrčí manžela
  Román pro ženy.
– Cilla & Rolf Börjlindovi: Stále vládne mráz. Detektivní román.
– Ivanka Devátá: Kde spí lufťáci. Humoristické povídky.
– Fionnuala Kearneyová: Den, kdy jsem tě ztratila
  Psychologický román.
– Bernard Cornwell: Poslední království. Historický román.

Oddělení pro děti
– jakub Čermák: Do vesmíru! Pro nejmenší.
– Pavel Šrut: Velká kniha českých pohádek. Pohádky.
– Daniela Fischerová: Bylum nebylum. Pohádkový příběh.
– Zuzana neubauerová: Vtipy pro děti 2. Ze života dětí.
– j. K. Rowling: Harry Potter 1.–8. díl. Cizojazyčná literatura. 
Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny v sekci 
On-line katalog, Seznamy a novinky.

ř Í j n o v é  a K c e

1. 10.
od  Týden knihoven – 1.–7. 10. | Registrace nových čtenářů 

opočenské knihovny zdarma, amnestie upomínek, bese-
dy pro žáky Základní školy Opočno.

17. 10.
středa  literární kavárna – od 18:00 | Komponovaný pořad 

poezie, prózy a hudby s Monikou Hojnou a Lukášem 
Trejbalem. Hudební doprovod Ivo Hrudka – saxofon.

23. 10.
úterý  Ugandou (nejen) za horskými gorilami  – od 17:30 

Přednáška RNDr. Petra Rybáře o Ugandě se uskuteční 
v loutkovém sále Kodymova národního domu.

Oddělení pro dospělé – Výstavy: Tom Clancy,  
František Halas

Oddělení pro děti – Tvořivá dílna: Ozdob si svou knížku. 
Výstavy: Vojtěch Steklač. Soutěž: Co znáš z české historie

Na dětském oddělení knihovny si můžete prohlédnout výtvarné prá-
ce žáků ZUŠ Opočno vytvořené k oslavám města.
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kultura  —

f e s t i v a L  o u t d o o r o v ý c h 
f i L m ů  v  o p o č n ě

První outdoorový filmový festival proběhne v Opočně v druhé 
polovině října v Kodymově národním domě. Po čtyři dny budete 
moci zhlédnout vždy dva bloky filmů zaměřených na cestopisné, 
horolezecké, cyklistické, vodní a další dobrodružné filmy. 

První blok filmů bude začínat v 17 hodin a potrvá přibližně hodinu a půl, 
následovat bude přestávka a od 19:30 hodin proběhne druhý blok. 
 Vstupné na jeden blok filmů je 60 Kč a předprodej vstupenek již pro-
bíhá Informačním centru Opočno za 60 Kč. Rezervace je možná na tele-
fonním čísle 494 668 111.  Více informací na www.outdoorfilms.cz

Čtvrtek 18. 10. 
Blok A od 17:00

nad mořem – Horský a horolezecký film 17 min.
neznámý afghanistán – Cestopisný film 3 min.

Ve stopách prvních – Horský a horolezecký film 47 min.
Vítejte v Hornstandiru – Cestopisný film 24 min.

ledový park – Dobrodružný a extrémní sportovní film 3 min.
Čas-OFF-ka na Šerák 2017 

Dobrodružný a extrémní sportovní film 9 min.
Blok B od 19:30

Vábenie Výšok – Horský a horolezecký film 98 min.

Pátek 19. 10. 
Blok A od 17:00

Mořská rezervace Ponta do Ouro – Cestopisný film 3 min.
Kříž – Horský a horolezecký film 92 min.

Příliv změn – Dobrodružný vodní sportovní film 5 min.
Blok B od 19:30

Beskid Maly – Cestopisný film 3 min.
nafukovací lidé – Dobrodružný vodní sportovní film 14 min.

Domov – Dobrodružný a extrémní sportovní film 36 min.
MInYa KOnKa aka moje nervy – Horský a horolezecký film 42 min.

V dějišti zimní olympiády – Cestopisný film 6 min.

Sobota 20. 10. 
Blok A od 17:00

nad vrcholky hor – Horský a horolezecký film 2 min.
let do výšky 8000 metrů

Dobrodružný a extrémní sportovní film 41 min.
Stopem do albánie za plážovým snem – Cestopisný film 29 min.

národní park Quirimbas – Cestopisný film 4 min.
Volby – Horský a horolezecký film 21 min.

Řeka kmene Kukama – Cestopisný film 7 min.
Blok B od 19:30

B.a.S.e. jumping 
Dobrodružný a extrémní sportovní film 26 min.

jižní výprava – Horský a horolezecký film 26 min.
nový Zéland – Cestopisný film 4 min.

Dobrodružství volá – Dobrodružný vodní sportovní film 5 min.
Sahara – Poklady v písečném moři – Cestopisný film 43 min.

neděle 21. 10. 

Blok A od 17:00
Říkáme si objevitelé – Horský a horolezecký film 13 min. 

Zelený everest – Horský a horolezecký film 53 min.
namibie – Cestopisný film 10 min.
na vozíčku do světa – Cochamó – 

Dobrodružný a extrémní sportovní film 22 min.
Vlny – Cestopisný film 3 min.

Blok B od 19:30
Stumped – Horský a horolezecký film 25 min.
Varanasi, místo kde minulost je přítomností 

Cestopisný film 64 min.
Plavba do Grónska – Dobrodružný vodní sportovní film 14 min.

č e s K ý  L e v  K r Á č Í  h r d ě 
o p o č e n s K ý m  n Á m ě s t Í m

alOIS FIŠÁReK – Osobnost Rodného kraje Františka Kupky
Dobrušská filmová klapka 2018

Tohle město pod Orlickými horami se může pyšnit nejen krásným 
renesančním zámkem Colloredo-Mansfeldů, dnes bohužel díky resti-
tučnímu sporu poněkud zanedbaným, ale také celou řadou skvělých 
rodáků. Takových, kteří se zapsali jak do kulturní historie města sa-
mého i kraje pod Orlickými horami, tak do kulturních dějin tohoto 
národa. Abych neurazil, tak za všechny budu jmenovat jenom světo-
známého malíře Františka Kupku. 
 Propojenost těchto lidí se svým rodným krajem, se před několika 
lety rozhodl upevnit opočenský spolek ABAKUS, když založil a za-
čal udělovat cenu Osobnost rodného kraje Františka Kupky. Mezi její 
nositele dnes patří například emeritní arcibiskup královéhradecký 
Mons. Karel Otčenášek, MUDr. Naďa Kavalírová i třeba pohořský 
rodák Miloň Čepelka. U příležitosti letošní Dobrušské filmové klap-
ky byl touto cenou dekorován další opočenský rodák, filmový střihač 
Alois Fišárek. 

Alois Fišárek převzal za účasti starostů RKFK a Miloně Čepelky z ru-
kou zástupce Spolku ABAKUS, Michaely Králíčkové, ocenění Osobnost 
Rodného kraje Františka Kupky s textem: „Celoživotní láska k umění 
vedla opočenského rodáka k úspěchům v české kinematografii, o jejíž 
rozvoj a mezinárodní uznání se zasloužil.“  foto: Lukáš Stančík

 Filmový střih je svébytná filmová profese, která se mnohdy zásad-
ním způsobem podílí na výsledné podobě filmového díla. Alois Fišá-
rek, syn příslušníka české krajinářské školy Aloise Fišárka, je součas-
ným špičkovým představitelem střihačské profese, o které můžeme 
hovořit jako o české střihačské škole. Ostatně, za své mistrovství byl 
již pětkrát dekorován cenou Český lev, udělovanou Českou filmovou 
akademií. Letos, v roce svých pětasedmdesátých narozenin, pak 
vstoupil do Síně slávy, když obdržel Českého lva za celoživotní přínos 
naší kinematografii. 
 Kdysi po opočenském náměstí chodíval jeho dědeček, starosta 
Cyril Vaniček. V době protektorátu pak jeho otec, který se Opočnem 
a jeho okolím nechával inspirovat ve svém malířském díle. Pokud se 
tedy mistr filmového střihu vydá opočenským náměstím, můžeme 
klidně říci, že český lev kráčí náměstím svého rodného města.
 Mistře Fišárku, blahopřejeme! josef ježek
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k a l e n d á ř  a k c í  —

ř Í j e n  2 0 1 8

středa 
3. 10. 

až sobota 
6. 10. 

51. SOKOlnICKé SeTKÁnÍ
— Středa 3. října: 12:00 Mistrovství sokolovi-
tých dravců ve stoupavém letu o putovní pohár 
předsedy Klubu sokolníků ČMMJ. 
— Čtvrtek 4. října: 10:00 Zahájení setkání 
a sokolnických lovů na nádvoří zámku v Opočně. 
10:30 Odjezd do honiteb, lovy. 19:00 Výřad na 
nádvoří zámku
— Pátek 5. října 2018: 10:00 Nástup na nádvoří 
zámku a odjezd do honiteb, lovy.  19:00 Výřad na 
nádvoří zámku. 20:00 Společenský večer (kláš-
terní zahrada, Kodymův národní dům) 
— Sobota 6. října 2018: 9:00 Nástup na ná-
dvoří zámku. 10:00 Ukázky výcviku dravců pro 
veřejnost na Vodětínském kopci. 11:00 Odjezd 
do honiteb, lovy. 19:00 Výřad a zakončení na 
nádvoří zámku

pátek 5. 10. až 
sobota  

6. 10.

VOlBY DO ZaSTUPITelSTVa OBCÍ
pátek 14:00 –22:00
sobota 8:00 –14:00

sobota 6. 10. 
19:00

TaneČnÍ KURZY PRO ZaČÁTeČnÍKY 
Kodymův národní dům

neděle 
7. 10. 
17:00

HC OPOČnO – STaDIOn nOVý BYDŽOV 
Zimní stadion Opočno
Hokejové utkání kategorie Muži.

neděle  
7. 10.  
17:00

HUDeBnÍ FeSTIVal F. l. VĚKa: 
MaTYÁŠ nOVÁK (KlaVÍR) 
Kodymův národní dům
Koncert v rámci festivalu F. L. Věka.

sobota  
13. 10.  

15:30

FOTBal MUŽI: OPOČnO – KOSIČKY 
Fotbalový stadion Opočno 
Krajská soutěž 1.B třídy mužů.

sobota 13. 10. 
19:00

TaneČnÍ KURZY PRO ZaČÁTeČnÍKY 
Kodymův národní dům

neděle  
14. 10.  

17:00

HC OPOČnO – HC TRUTnOV B 
Zimní stadion Opočno
Hokejové utkání kategorie Muži.

úterý  
16. 10.  

17:30

leGIOnÁŘI a VZnIK ČeSKOSlOVenSKa 
Kodymův národní dům 
Přednáška Ivana Fukse.

Středa 
17. 10. 
18:00

KOMPOnOVaný POŘaD POeZIe, PRÓZY 
a HUDBY
Městská knihovna Opočno
Pojďte se rozzářit, světem své poezie a prózy vás 
provedou Monika Hojná a Lukáš Trejbal, hudeb-
ní doprovod Ivo Hrudka, saxofon.

čtvrtek  
18. 10.  

až neděle  
21. 10.

XVI. MeZInÁRODnÍ FeSTIVal 
OUTDOOROVýCH FIlMŮ 
Kodymův národní dům
Program naleznete na str. 7. Předprodej vstupe-
nek za 60 Kč v Informačním centru Opočno.

sobota 20. 10. 
19:00

TaneČnÍ KURZY PRO ZaČÁTeČnÍKY 
Kodymův národní dům

úterý  
23. 10.  

17:30

UGanDa 
Kodymův národní dům 
Přednáška RNDr. Petra Rybáře. 

pátek  
26. 10. 
 19:00

DIVaDelnÍ PODZIM: CHaRleYOVa TeTa 
Kodymův národní dům 
Repríza oblíbené komedie anglického autora 
Brandona Thomase v podání opočenského 
ochotnického spolku Divadla Kodym. Vstupenky 
zakoupíte v předprodeji v Informačním centru 
Opočno za 90 Kč.

sobota  
27. 10.  

až neděle  
28. 10.

VýlOV RYBnÍKU BROUMaR 
Na hrázi u rybníku Broumar 
Stánek s lesní pedagogikou a ukázka dravých 
ptáků. Rybí speciality, prodej  ryb.

sobota 
27. 10.  

14:30

FOTBal MUŽI: OPOČnO – MeZIMĚSTÍ 
Fotbalový stadion Opočno 
Krajská soutěž 1.B třídy mužů.

sobota 27. 10. 
19:00

TaneČnÍ KURZY PRO ZaČÁTeČnÍKY 
Kodymův národní dům

neděle 
28. 10.

15:00

VýSaDBa PaMĚTnÍ lÍPY 
a KŘeST SBORnÍKU OPOČnO 2001–2018
U zvonice
Slavnostní zasazení lípy k výročí vzniku Česko-
slovenska.

úterý  
30. 10.  

17:30

ŽIVOT Za PRVnÍ RePUBlIKY
Kodymův národní dům
Přednáška Ladislava Severina.

středa  
31. 10.  
18:00

HC OPOČnO – SK TŘeBeCHOVICe P. O.
Zimní stadion Opočno 
Hokejové utkání kategorie Muži.

Průběžně aktualizovaný kalendář akcí v Opočně naleznete 
na www.opocno.cz, plakáty pak také na webových stránkách 
www.vylepto.cz.

volební  okénko —

v o L b Y  d o  z a s t u p i t e L s t e v 
o b c Í  2 0 1 8

Vážení spoluobčané, dnes už máte své hlasovací lístky do komunál-
ních voleb 2018 ve svých schránkách. Dovolte nám, se představit. 
Nejsme příznivci nějaké masivní nebo útočné předvolební kampaně. 
Jsme parta lidí, kteří mají silné pouto k Opočnu a okolí a chtějí se ak-
tivně podílet na vedení města. Nechceme se v zastupitelstvu dohado-
vat a intrikovat. Ne ve všem se může 15 zvolených lidí shodnout, avšak 
i přes to by měli zastupitelé spolupracovat a prosazovat to nejlepší pro 
občany Opočna, Čánky i Dobříkovce. Nehledě na politickou přísluš-
nost a osobní zaujatost. Dostaneme-li podporu vás, voličů, budeme 
si jí vážit a tvrdě pracovat pro vás – ať již na straně „vládnoucí“ nebo 
„opoziční“. Předvolební program má spousta kandidátek podobný – 
hodně se toho v Opočně v posledních letech udělalo, mnohé je rozpra-
cováno a ještě víc se toho musí udělat. Blíží se realizace obchvatu, je 
ale spousta komunikací, které bude potřeba rekonstruovat. Kvalitní 
silnice, chodníky a místa pro parkování by měly být samozřejmostí, 
stejně tak jako podpora sportovních, zájmových i kulturních spolků, 
sdružení a akcí. Je třeba řešit odpadové hospodářství, životní pro-
středí, hospodaření s vodou, bezpečnost obyvatel i jejich majetku, 
podporu bydlení, podnikání i zaměstnanosti v Opočně a okolí. Je také 
třeba dořešit využití některých objektů. K tomu všemu je potřeba sil-
né, pracovité a zodpovědné zastupitelstvo. Umět ve správnou dobu na 
správném místě využít svěřené prostředky, dobře hospodařit, umět 
naslouchat svým spoluobčanům.
 Za kandidátku České strany sociálně-demokratické 
 lada Macková a Zdeněk Vašíček



Lukáš Koďousek 
obchodní manažer

Roman Mecner 
obchodní manažer

Jaroslav Šedivý  
veterinární lékař

Milič Světlík 
lékař

Jan Ježdík 
podnikatel, fotograf

Blanka Bartoňová 
pracovník ve 
veřejné správě

Michal Šolc 
student

Štěpán Jelínek 
podnikatel

Hana Dernerová 
učitelka

David Světlík 
programátor

Petr Šaroun 
seřizovač strojů

Václav Kalenda 
vedoucí opočenského 
rybářství

Marie Vejvodová 
bioanalytik

Petr Smola 
obchodní manažer

Marián Mrázik 
lékař
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Zdeněk 
Filip

Petr 
Fábera

Jan 
Musil

Ing. Milan 
Vondřejc

Ing. Milan 
Bittner

Ing. Arch. 
Ludmila 
Snopková

Bc. Alena 
Peřinová

Michal 
Jouda

Bc. Kristýna 
Kalendová

MUDr. Blanka 
Filipová

Tomáš 
Fábera

Marcela 
Kurzová

Marie 
Jirušková

Volby do Zastupitelstva města Opočna 2018

Bc. Pavel 
Anděl

Ing. Josef 
Kahler

inzerce

inzerce
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Profi ly kandidátů HNHRM Opočno

Šárka Škrabalová (51)
starostka Opočna

Kateřina Vošlajerová (41)
administrativní 
pracovnice

Ing. Luboš Kuchař (51)
ekonomický náměstek

RNDr. Miloš Židík (34)
podnikatel

Ing. Karel Matoušek (48)
obchodní zástupce

Mgr. Karel Holub (39)
projektový manažer v IT

Kamila Naisarová (43)
provozní pracovnice 
ve školství

Josef Novák (58)
živnostník – obkladač

Kateřina Vojnarová (40)
poštovní doručovatelka

Miloslav Škrabal (30)
montážní dělník

Karel Petr (64)
důchodce

Tomáš Přibyl (32)
administrativní
pracovník

Jaroslav Břicháček (32)
skladník

Ing Aleš Pícha (26)
podnikatel
v zemědělství

Jan Novák (78)
důchodce

1 6 11

2 7 12

3 8 13

4 9 14

5 10 15

Žijeme Opočnem 
a pro Opočno
hnutí nezávislých za harmonický rozvoj obcí a měst

1. Obchvat I. etapa
2. Obchvat II. etapa
3. Dostavba zimního stadionu
4. Revitalizace Palackého ulice včetně 

kanalizace
5. Revitalizace pravé strany ulice 

Nádražní od ulice Jiráskova 
po Jordánek

6. Rekonstrukce koupaliště Broumar
7. Vybudování kanalizace v Čánce
8. Vybudování chodníků v Čánce
9. Obnovení provozu objektu bývalé 

nemocnice – Alzheimer centrum
10. Obnova vodovodního řadu ulice 

U cihelny
11. Obnova vodovodního řadu ulice 

u Legonu
12. Rekonstrukce ulice Hradební včetně 

inženýrských sítí

13. Příprava projektu Ořechová 2
14. Spoluúčast na revitalizaci ubytovny 

TJ Spartak
15. Rekonstrukce sociálního zařízení 

v KND
16. Rekonstrukce sociálních zařízení 

v základní škole
17. Vybudování cyklostezky Opočno 

– Čánka 
18. Vybudování chodníku v ulici Na Olivě 
19. Vybudování workoutového hřiště 

u mateřské školy
20. Mateřské škola – rekonstrukce plotu, 

vytvoření nových parkovacích míst, 
zbudování nového hřiště „pískovna“

21. Řešení dopravní situace a zdvojná-
sobení parkovacích míst u bytových 
domů u mateřské školy

22. Řešení průmyslové zóny – Vodětín 

23. Realizace rekonstrukce objekt č. p. 2 
– v případě vypsání odpovídajícího 
dotačního titulu

24. Po dokončení obchvatu rekonstrukce 
silnice od České Meziříčí ke křižo-
vatce u lékárny

25. Po dokončení obchvatu rekonstrukce 
silnice od Hradce Králové po hřbitov

26. Po dokončení obchvatu rekon-
strukce chodníku mezi Jordánkem 
a mlékárnou

27. Vybudování chodníku mezi mlékár-
nou a nádražím 

28. Ve spolupráci s Královéhradeckým 
krajem revitalizace objektu kapucín-
ského kláštera

Investiční projekty 2018 – 2022

Víme přesně, co chceme v Opočně zlepšit v dalším 
období a jsme dobře připravení. Podívejte se na přehled 
projektů, které jsou naplánované, dobře promyšlené 
a z velké části mají zajištěno fi nanční krytí. 
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pirati.cz

životní
prostředí

informatika  
a sítě

práce
a sociální věci hospodářství

      Kontrolu moci a mocných – politikům musí být vidět pod ruce.  
Občan má právo vědět, jak hospodaří jím volení zástupci s veřejnými penězi 
vybranými z daní nás všech. Hájíme registr smluv. Prosazujeme osobní 
odpovědnost a odvolatelnost politiků.

      Zjednodušení státu pomocí technologií – všechny úřady 
mají být kompletně dostupné online. Zavedeme daňovou správu  
s přátelským helpdeskem a call centrem jako v bance. Daně a odvody se  
mají platit na jediném místě. Obíhat mají data, ne lidé po úřadech.

      Ochranu občanů před šikanou – živnostníci a e-shopy jsou 
pronásledováni státem, zatímco ročně z Česka plynou stovky miliard  
do daňových rájů. Dlužníci s více exekucemi čelí bezvýchodné situaci, když  
jejich dluhy narůstají díky poplatkům za každou exekuci zvlášť.

      Obranu svobody – prosazujeme svobodný přístup občanů  
k informacím i svobodu projevu a právo na soukromí. Podporujeme demokracii  
a zapojení lidí do rozhodování. Bojujeme proti cenzuře, omezování svobody  
a potlačování lidských práv. Více svobody, méně buzerace!
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Komunální volby do 
Zastupitelstva města Opočna

5. a 6. října 2018

    Vladislav
    Kňourek

    Honza
    Hoder

    Barbora
    Ležáková

    Renata
    Rýdlová
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OPOČNO ŽIJE A JE ATRAKTIVNÍ 
MÍSTO K BYDLENÍ 
Přilákáme-li mladé rodiny, zvýší se poptávka po službách         
a ta pak rychle přitáhne i zájem podnikatelů a lékařů a s nimi 
i chybějící služby. Ořechová II se již připravuje.

OPOČNO ŽIJE A VZDĚLÁVÁ SE
Vzdělání je naše priorita. Chceme, aby bylo Opočno známé 
nejen krásným zámkem, ale i skvělou základní školou. 

OPOČNO ŽIJE A LIDÉ ROZHODUJÍ
Necháme lidi rozhodovat o tom, kam půjdou určené peníze. 
Budeme usilovat o participativní rozpočet.

OPOČNO ŽIJE A NEHÁDÁ SE
Budeme hledat shodu u všech zastupitelů. Spory a nesmysl-
né hádky Opočnu neprospívají.

    Honza
    Rabenseifner

    Pavel
    Hoder
    Simona
    Tóthová
    Tomáš
    Chadim
    Eliška
    Lukačinová

      Jana
      Chaloupková
      Jiří
      Fröde
      Dušan
      Krištof
      Luděk
      Kopecký
      Martin
      Karásek
      Jaroslav
      Duška

1. 2. 3. 4. 5.

6.

7.

8.

9.
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11.

12.

13.

14.

15.
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p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

p o d ě K o v Á n Í

Děkujeme panu Cihlářovi, Kubíčkovi, Jílkovi a jejich spolupracov-
níkům Technických služeb města Opočna za vzornou údržbu zeleně 
a odvoz odpadu v Čánce. Za občany Čánky  p.  j. Dolejší

p o s v Í c e n s K é  p o s e z e n Í

V Čánce se v sobotu 15. září konalo posvícenské posezení. Odpoledne 
bylo již tradičně věnováno nohejbalovému turnaji, kterého se zúčastnilo 
celkem 5 družstev. Mezi hráči byli mladší i starší muži nejen z Čánky, ale 
také z Mokrého, Opočna a dalších obcí. Vítězným týmem bylo družstvo 
MY TŘI ve složení Kupka, Frynta a Vlasák.
 Po turnaji následovala taneční zábava, hudbu obstarala paní Lenka 
Pavlíčková z Provodova, které pomáhali místní i přespolní zpěváci – Petr 
Tomeňuk a Věra Faltusová. Nejprve byla zábava věnována dětem, pouště-
ly a zpívaly se samé dětské a současné hity, které děti dobře znají. Povedlo 
se jim zábavu rozjet tak, že se postupně zapojovali i dospělí. Během celé-
ho večera byl parket stále plný tanečníků.
 Odpoledne a večer se jako vždy točil havlíčkobrodský Rebel a na grilu 
krůta a vepřový gyros, kromě toho byl také navařen hrnec hovězího guláše.
 Věříme, že se poslední letošní akce vydařila a že se všem líbila. Teď už 
nezbývá nic jiného, než dostavět přístřešek u grilu a připravit se tak na 
další rok. Komise pro zábavu, SDH Čánka

L e t o s  u p L Y n e  1 4 5  L e t 
o d  n a r o z e n Í  K a r L a  p e t r a

Karel Petr, můj učitel hudby v Opočně, říkával, když jsme hrávali moc 
silně: „Tak zase dobýváme Jericho“, když jsme se při hře rozcháze-
li, konstatoval: „Kudy mohli, tudy šli.“ Když jsme dohráli, ulevil si: 
„U hrušky se sešli.“ Offenbachův Orfeus většinou skončil jako „Orfeus 
Unterhund“. Když si potřeboval odskočit na WC, nechával si vždy dve-
ře otevřené a z dálky radil: „Fis, níž, vejš, moc pomalu!“ atd. Kuchyně 
byla naší učebnou. Rozdělil ji křídou na podlaze. To byla, jak říkával, 
„demarkační čára“ a tu jsme nesměli překročit. Část levá byla kuchyní, 
pravá učebnou. U klavíru měl knihovničku s notami, ale měl tam hlav-
ně školy pro všechny hudební nástroje, na které sám uměl hrát, a podle 
nich také vyučoval. Za mlada byl Petr hráčem v kapelách zámořských 
parníků, s nimiž zbrázdil celý svět. Měl obrovské praktické zkušenosti. 
Ty se pak staly cenným vodítkem v jeho pedagogické činnosti.
 Myslím si, že jeho velmi praktickou zásadou bylo co nejdříve své žáky 
zapojit do kolektivního provozování hudby a vzbudit v nich až fandov-
ský zájem do této hry se zapojit. A to ihned, bez dlouhého čekání. Cviče-
ní, stupnice, etudy nebyly opomíjeny, ale hned, jakmile si žák ve studiu 
něco osvojil, něčemu se naučil, okamžitě mohl, ale také většinou musel, 
byť malým umem, zapojit se do souboru vyspělejších žáků, kteří studo-
vali nějakou skladbu. Vzpomínám si, jak se mě můj tatínek snažil učit na 
housle. Marně. Nervově ten skřípot nevydržel, a tak mne odvedl k panu 
Petrovi a požádal ho, aby mne naučil na některý dechový nástroj. Pan 
Petr se mne zeptal: „Na co chceš hrát?“ Nevěděl jsem. On otevřel kni-
hovničku a vytáhl školu na hoboj, pak na trubku, na flétnu. „Hele, tady 
na flautu bys mohl hrát, jako tvůj tát.“ A bylo rozhodnuto. Hned druhý 
den jsem měl hodinu. Ale nejdříve proběhl velký proces. Pan Petr přine-
sl velký žlutý index, opatřil ho kulatým razítkem „Hudební škola Karla 
Petra v Opočně“ a začal vyplňovat mé nacionálie, program hodiny, da-
tum a už předem klasifikační známku, která u všech žáků vždy byla jed-
ničkou. Pak mne celou hodinu učil, jakým způsobem mám přefukovat 

tu dírku na flétně, aby vůbec vznikl nějaký tón. Nešlo to, ale po několika 
dnech se mi podařilo pár tónů vyloudit. Panu Petrovi se to líbilo a na 
příští hodině mě naučil první tři tóny, na další zase tři tóny. A to už jich 
bylo šest. Flauta má přece jen šest dírek, tak jsem si řekl, to nebude těžké 
těch šest dírek ovládnout. Jenže, jak hrát půltóny, nebo o oktávu výš? 
Pan Petr vysvětlil a pak ukázal, jak se to má dělat.
 Věřte, nevěřte. Ani ne za měsíc mi pan Petr řekl: „Ve štvrtek f sedum 
hodin hrajem voršestr. Přiť!“ Celý rozechvěný jsem tam přišel. Bylo nás 
tam asi osm. Dvě trumpety, housle, viola, čelo, flauta, klarinet a piano. 
Pan Petr rozdal noty, podobné těm, co vydával pan Leopold pro univer-
zální salonní orchestr, ale jím upravené také pro méně schopné hráče. 
To byl jeho vynález, že vedle zkušeného hráče mohl zasednout i začá-
tečník, který svojí troškou se mohl přiživit na společné hře. Ihned. To 
mělo ohromný význam zejména pro budoucí lidové muzikanty, kteří si 
také muzikou chtěli přivydělat. Ti nemohli čekat a zdržovat se dlouhým 
cvičením. Chtěli se co nejdříve naučit nejdůležitějším „grifům“, aby 
mohli hrát v nějaké kapele. Někteří mladíci měli taková zaměstnání, že 
nemohli plně v zimním období pracovat pod širým nebem (zemědělci, 
zedníci apod.), a tak v těchto „hubených“ měsících každá koruna byla 
dobrá. Hrát na tancovačkách, posvíceních či pohřbech bylo pro ně pří-
jemným přilepšením. Sám jsem to zažil, protože jsem také na těch tan-
covačkách hrával. Nejlepší finančně byla posvícení. Většinou už začína-
la v sobotu ve dvě hodiny odpoledne. Večer v sedm byla večeře, druhá 
pak o půlnoci a hrálo se až do ranních hodin. Od půlnoci už zpaměti. 
Bez not. Kapelník jen většinou řekl: „Polka do Es!“ A hrálo se. Jen na-
prosté nemehlo by nebylo schopné za těch patnáct hodin hraní se něče-
mu naučit. To byla velká praxe.
 Pan Petr tou svojí neobvyklou metodou vychoval desítky výborných 
muzikantů. Někteří skončili u vojenských hudeb, jiní pokračovali na 
konzervatoři. Že ta jeho metoda nebyla marná, svědčí fakt, že z jeho 
šesti dětí, které velice zdárně vychoval, pět dosáhlo vysoké profesionál-
ní úrovně. Tři jeho synové úspěšně absolvovali Pražskou konzervatoř 
a nejstarší Karel dokonce mistrovskou školu u prof. Hoffmeistra. Josef 
(Bobeš, jak jsme mu říkali) se stal dirigentem Národního divadla v Bra-
tislavě, Jára, vynikající pianista, šéfem hudebního vysílání Čs. rozhlasu, 
Oskar, hrál na hoboj, měl skvělý bariton a léta byl jednatelem mužského 
sboru „Pražští učitelé“, které tehdy vedl prof. Method Doležil. Druhá 
dcera Jiřina byla učitelkou, ale také znamenitou klavíristkou. Její star-
ší sestra Milka se výrazně hudbě nevěnovala. Byla poštovní úřednicí 
a předčasně zemřela. Je třeba ale dodat, že hudební tradice v rodině 
dál pokračuje ve vnucích Karla Petra. Syn nejstaršího jeho syna Karla, 
rovněž Karel, byl slavným basistou a zpíval na mnoha operních scénách 
u nás i v celé Evropě, až nakonec trvale zakotvil v Národním divadle 
v Praze. A stal se také profesorem Pražské konzervatoře. Syn Oskarův, 
také Oskar, zase vynikl v oblasti populární hudby a mnoho let působil 
v Americe.
 Myslím si, že život Karel Petr neměl lehký. Narodil se do velmi 
skromného prostředí na Trčkově náměstí čp. 14 v roce 1873. Měl ještě 
o dvacet let staršího bratra Emanuela Štěpána Petra, který se stal slav-
ným stavitelem varhan a vlastnil druhou největší varh. firmu v Praze 
(na moha místech u nás, ale také v zahraničí postavil 351 varhan!). 
Oba tito bratři měli ještě jednoho bratra nevlastního, o němž ale nevím 
vůbec nic. Jen to, že spolupracoval při stavbě varhan. Kde? To je otáz-
ka. Také nevím, kdo byl vlastně otcem Karla Petra. Zjistil jsem, že se 
v Opočně 17. 2. 1848 narodil Václav Petr, který se stal hudebním teore-
tikem. Celý život (téměř 50 let) působil v Rusku a na Ukrajině. Po první 
světové válce se vrátil domů a žil v Brně, kde roku 1923 zemřel. On by 
mohl být otcem Karla Petra. Ale já jsem jen obyčejným pamětníkem. To 
nechť zjistí historici. Na závěr ještě připomenu, že pan Petr o svém otci 
ani o dvou svých bratrech nemluvil nikdy a patrně se vůbec nestýkali.
 Po jeho putování po mořích se Karel Petr vrátil do Opočna, oženil se 
s Emilií Pavlovou, která se narodila v Kvasinách (její otec prý měl v Sol-

ročník XXI. (XXVIII.) — číslo 10 | strana 13



ročník XXI. (XXVIII.) — číslo 10 | strana 14

nici malý krámeček s firmou „Trafikant a muzikant“, jak mi sdělil vnuk 
Karel), a založil rodinu. Ubytoval se v rohovém domě proti obecné škole 
na Trčkově náměstí v tak zvaném „Kozáku“. Tam totiž bydleli ti nejchud-
ší lidé z náměstí. Jiřina (Kochlöflová), Petrova dcera, si o tom posteskla 
při vyprávění o tom, jaké byly tehdy rozdíly mezi chudým a bohatým. 
Těžce nesla, že tyto rozdíly měly velký vliv při klasifikaci ve škole a „při-
hlíželo se k tomu, kdo je z jaké rodiny“. V „Kozáku“ se Petrovým naro-
dily první čtyři děti. Emilka (1900), Karel (1901), Josef (1903) a Oskar 
(1906). Jaromír (1910) se sestrou Jiřinou (1914) se narodili už v domku 
vedle nemocnice v Nádražní ulici čp. 167, který Petrovi zakoupili. V pří-
zemí vlevo měla paní Emilie módní salon a vytvářela hlavně klobouky 
a vpravo vybudoval Jan Fultner překrásnou cukrárnu ve francouzském 
stylu. V prvním patře pak měli Petrovi malý byt, jemuž vévodila velká 
kuchyně, z níž polovina se stala hudební školou.
 Je téměř neuvěřitelné, že osmičlenná rodina se vešla do tohoto ma-
lého bytečku. Navíc tam ještě nebyla zavedena voda, ani kanalizace. 
Přes všecky velké nesnáze se Karlu Petrovi podařilo vybudovat krásné 
manželství, skvělou a velice kultivovanou rodinu s šesti dětmi a do světa 
vyslat desítky báječných muzikantů. Pane Petře, za toto vše přijměte od 
nás velký obdiv i poděkování! luboš Sluka

d o b r ý  p o d n i K a t e L s K ý  z Á m ě r

Shodou okolností, symbolicky 1. září – den, kdy začíná školní rok, jsem 
potkal na ulici čtyři náctileté, školou povinné chlapce. Letos se nástup 
do školy posunul až na pondělí, jelikož prvního byla sobota. Tak asi 
proto se ještě školními starostmi nezatížení chlapci na ulici hlasitě baví 
o svých mimoškolních starostech. Jeden z nich říká: „Nejlepší by bylo 
vzít kámen a prohodit (mu nebo jim – to jsem neporozuměl) oknem.“ 
A druhý na to: „A chtělo by to zabalit ten kámen do papíru a napsat na 
něj vzkaz.“ Třetí se přidává: „No třeba tam napsat – v případě potřeby 
zasklít vaše okno volejte na toto telefonní číslo.“ A další z nich jen leda-
byle podotkne. „No to by byl dobrý podnikatelský záměr.“ Chlapci mizí 
v zatáčce a já už slyším jen hlasitý smích. No pane jo, říkám si, takhle 
nám vyrůstá nová „zlatá“ mládež. 
 A další shodou okolností se za pár dní jeden známý ptá, co říkám 
těm předvolebním pohlednicím naší nové opočenské koalice. Za měsíc 
budou volby. Ke mně se ani jedna pohlednice nedostala, asi jim neza-
fungovala dobře distribuce, tak jsem se jen podivil. Ale pamatuji jedny 
volby, kdy po nocích jeden z nynějších koaličních partnerů vylepoval 
letáky po sloupech veřejného osvětlení. Možná by to bylo i dnes účin-
nější. Také do Opočenských novin psal. Tenkrát ještě nebyla žádná 
koalice, takže místo podpisu vymyšlené jméno a kritika všeho, co bylo 
i nebylo uděláno, a autor se nemusel s nikým ani radit. Nikdo z obyvatel 
moc nezkoumal co a jak. Jen pár zasvěcených se později divilo. Tenkrát 
to na občany ještě zapůsobilo. Vždyť se o nás psalo i v celostátním tisku. 
Reklama jako hrom. 
 A co těm pohlednicím vlastně říkám? Dobrý podnikatelský záměr. 
Dobrý! Ve škole to ale značí: jen za 3. A když to trochu rozeberu? Tak 
stejné jako v případě náctiletých. Nejdřív budeme škodit a potom to bu-
deme napravovat. Jenom je zde malý rozdíl. Tohoto se účastní tátové od 
rodin a ne náctiletí. Mimochodem většina koaličních členů se o pohled-
nicích pravděpodobně dověděla od sousedů nebo z poštovní schránky. 
Autor je v utajení: koalice.
 Pohlednice č. 1. Přimějeme kraj k dokončení obchvatu. Bravo. Kraj 
– investor, má přípravy dokončeny. Stavba v tuto chvíli začíná. Pro vět-
šinu obyvatel výborná zpráva. Jen někteří významní členové koalice 
a „odpůrci“ obchvatu ještě pouštějí fámy, „že se objevil vzácný brouk 
a stavba se kvůli tomu musí zastavit“. Nebo bude vymyšleno ještě něco 
chytřejšího a rafinovanějšího?
 Nedovolíme další objížďku kamionů. Jaké štěstí, že má tyto věci na 

starosti kraj. Nedovedu si představit, jak by to dopadlo, až se okolní 
vesnice a Dobruška domluví, že nám nepovolí objížďku třeba na Por-
cinkuli. Trochu mám obavu, aby v době, kdy píšu tyto řádky, nevyšla 
pohlednice: Zrušíme Porcinkuli. 
 Pohlednice č. 2. Čp. 2. Lokální pivovar v roce 2020. Konečně je zde 
ten dobrý podnikatelský záměr! Město postaví, zaplatí a bude podni-
kat? Nebo postaví, zaplatí a nechá někoho podnikat? Třeba neúspěšné 
kandidáty, nebo budoucí starosta/-ka, či někteří radní vezmou „vedlej-
šák a přivýdělek“?
 Pohlednice č. 3. Nemocniční areál proměníme v centrum služeb pro 
seniory v roce 2020. Moc vesele se senioři na pohlednici netváří. Asi 
se nenechali zblbnout tím letopočtem. Někteří z těch, co to slibují, už 
na radnici seděli, a víc než dva roky. „Tak proč už to k sakru tady není, 
dědo?“
 Pohlednice č. 4. Cyklostezka do Čánky, Mokrého a Očelic. Stezka 
do Čánky je naprojektována a další přípravné práce pokračují. Moc 
občanů to neví, tak proč by se s tím koalice nepochlubila. A proč to ne-
protáhnout přes Mokré až do Očelic. Kdo to bude platit, koalice neřeší. 
A slibem neurazí. 
 Asi vyjdou ještě další pohlednice, ale já je pro vás nestihnu okomen-
tovat. Ale zase se začíná o nás psát. Reklama jako hrom. Jedno si ale ne-
odpustím. To nikdo určitě do novin nenapíše. OPOČNO SPOLEČNĚ 
v uplynulém volebním období: do zastupitelstva se dostali 4 zástupci. 
Z toho tři odstoupili. Na jejich místo nastoupili tři náhradníci. Ale dal-
ších 8 náhradníků mezi tím odmítlo vstoupit do zastupitelstva. A co je 
dobré připomenout? Z odstoupivších a těch, kteří odmítli vstoupit jako 
náhradníci, jsou 3, kteří kandidují znovu. Opravdu seriózně sestavená 
kandidátka. Z řad některých členů OPOČNO SPOLEČNĚ neustále za-
znívalo, že jsou ignorováni. Je zajímavé, že nakonec 4 z nich bez újmy 
na zdraví a psychice zvládli dokončit volební období. „No ale letos to 
zmáknem lépe: Trochu se rozdělíme. Účelově založíme v Opočně ODS. 
Někteří z našich budou skováni pod jinou značkou.“ A koalice OPOČ-
NO SPOLEČNĚ, ODS a Křesť. demokr. unie – Čs. str. lid. je na světě. 
To by v tom byl čert, aby ten náš podnikatelský záměr nevyšel.“
 Mimo to také odstoupil jeden zastupitel zvolený za Křesť. demokr. 
unii – Čs. str. lid. a nyní kandiduje opět. 
 Pro úplnost dodávám, že z ostatních kandidátek (SNK, Česká str. 
soc. dem. , ANO, KSČM) odstoupili celkem 4 zvolení. A pouze jeden 
náhradník odmítl vstoupit.
 A závěrem? Každý ať volí, jak je mu libo. Jen nevím, jak to dopadne, 
když koalice (OPOČNO SPOLEČNĚ, ODS a Křesť. demokr. unie – Čs. 
str. lid.) nebude mít většinu. „Možná z toho zase zdrhneme, ten dobrý 
podnikatelský záměr by nám ostatní jen kazili!“ Jen aby nezačali zdr-
hat také další. Mnoho lidí si o mnoha věcech a činnostech říká: Horší to 
snad již nemůže být. Může, vážení, může. A Opočno společně? Vždyť 
je to jen název party dospěláků a volební heslo. Nebo snad vyhraněná 
společnost těch chytrých, kteří chtějí vládnout? Na radnici se nevládne 
a nepodniká. Na radnici se starají o město a jeho občany.  jiří Cvejn

K d o  c h c e ,  h L e d Á  z p ů s o b .  
K d o  n e c h c e ,  h L e d Á  d ů v o d  i i

Věděl jsem, že na moji informaci bude reakce, na kterou jsem už ne-
chtěl odepisovat. Ale takový článek nemohu nechat bez odezvy.
 Nejlépe vysvětlí celý příběh strohá fakta o finanční pomoci města 
našemu spolku.
 Město získalo dotaci 120 tis. Kč od Škoda Auto pro rozvoj sportování 
dětí. Bylo rozděleno dle sdělení Opočenských novin – Spartak 30 tisíc 
Kč, HC Opočno 30 tisíc Kč, ostatní spolky zbytek. Když jsem se zeptal, 
proč nedostal TJ Sokol ani korunu, bylo mi odpovězeno: „Asi na vás 
zapomněli.“ V další, stejně štědré dotaci, bylo rozdělování jednodušší. 



TJ Spartak 60 tis. Kč, HC Baroni 60 tis. Kč. Proč toto stálé vysvětlová-
ní, když nám řešení celé kauzy řekla přede všemi účastníky veřejného 
zasedání města Opočna v březnu roku 2016 paní starostka. „Dokud 
Sokolové neprodáte pozemky pod zimním stadionem, tak nepočítejte 
s pomocí města.“
 Ještě v závěru odpovědi na můj článek v Opočenských novinách 
napsala paní starostka, že jsem se „při oslavách výročí vyjádřil vůči 
městu velmi nevybíravým způsobem“. Proto jsem pro zájemce umístil 
celý text mého proslovu na webových stránkách našeho spolku. V sekci 
aktuality si ho můžete přečíst a posoudit, zda je tvrzení paní starostky 
pravdivé. Odkaz je: www.sokolopocno.cz 
 PS: Předchozí číslo Opočenských novin bylo plné akcí spojovaných 
s činností zastupitelů. Ale byla to jen obšírná zpráva o údržbě nemo-
vitostí ve správě města. To je přece povinností každého zastupitele ze 
zákona. Chybí mi, co pro naše obyvatele zastupitelé vytvořili nového 
a jakým směrem se město bude ubírat v budoucnu. (Vždyť jenom za 
posledních dvacet let naše město ztratilo více jak 260 hotelových lůžek 
pro naše návštěvníky). Každý má možnost si porovnat předvolební sli-
by stran před čtyřmi roky se skutečně odvedenou prací. Jedinou novou 
investiční akcí ve čtyřletém působení zastupitelstva byla realizace dět-
ského hřiště s prolézačkami na sídlišti Ořechová. Na slibované víceú-
čelové veřejné hřiště v této lokalitě (ale i jinde) už nezbyly peníze. Jak 
jsme se až nyní mohli dovědět ze zprávy starostky, tak klubovna na te-
nisových kurtech není budoucí sociální zázemí pro víceúčelové veřejné 
hřiště, jak nás kdysi v novinách nepravdivě paní starostka informovala.
 Přeju vám, vážení spoluobčané, šťastnou ruku při rozdávání prefe-
renčních hlasů v blížících se volbách.  jan Koďousek

re aKce  na čL ÁneK smutnějš Í  opočno

Nejsem zastáncem dopisování si prostřednictvím Opočenských novin, 
přesto za organizační výbor Porcinkule musím reagovat na příspěvek 
z minulého čísla a dovolím si jménem lidí, které organizování této ob-
rovské akce stojí nemalé úsilí, osvětlit některé negativní poznatky z do-
pisu pisatelky. 
 Netuším, jak mohla být kdysi Porcinkule větší!? Nemám pocit, že 
by se Kupkovo náměstí, Zámecká ulice či Trčkovo náměstní, kde dříve 
bývaly cca tři osiřelé atrakce, nějak srazily. Atrakce jsou pečlivě umis-
ťovány po celé ploše náměstí i mimo ni a rozhodně by se sem už žádná 
další nevešla. Letos tu bylo asi 21 atrakcí, a to nepočítám střelnice. Plus 
dřevěné kolotoče na Trčkově náměstí.
 V dnešní době, kdy se sepisují petice za zrušení cirkusů a ukončení tý-
rání zvířat v nich, si nedovedu představit, že bychom sem cirkus chtěli. 
Dovedete si představit v letošních 40stupňových vedrech sedět v nevy-
větratelném šapitó?!
 Kolotoče na stejných místech a žádná změna. Co na to říct? Preferu-
jeme bezpečnost a televizní spoty o zlámaných nohách při pádu atrakce 
na pouti v Ivančicích nás děsí. Radši volíme menší obměnu atrakcí, ale 
se zárukou technických revizí a bezpečného provozu, než nové zážitky 
bez záruky a s rizikem úrazů. 
 Málo stánků? Kapacita stánků byla naplněna na 100 %, dokonce jsem 
musela zájemce odmítat. Takže trochu čísel k sobotní a nedělní účasti 
prodejců: na Kupkově náměstí 96 stánků, v Zámecké ulici 69 stánků, 
tj. 165 stánků. Je to málo!? Dobře, přidám k tomu 50 stánků na Trčkově 
náměstí. Celkový počet je přes 200 stánků! Z toho pisatelkou postráda-
ných stánků s občerstvením bylo jen na Kupkově náměstí a v Zámecké 
ulici víc než 25, textilu 13 (svetry asi nikoho ve 40 °C nenapadlo dovézt), 
knihy 1, polštářky 3, malované hrnečky a keramika 9. A to k tomu opět 
nepočítám stánky s tímto sortimentem na Trčkově náměstí. 
 Benátská noc na Broumaře? Osvětlené loďky? Nádhera! Ovšem noč-
ní můra každého organizátora. Organizovat akci v blízkosti nezabezpe-

čené vodní plochy?! Zrovna včera vydalo koupaliště v nedaleké Hrošce 
tělo dvaadvacetiletého mladíka, který tam zmizel při zábavě v sobotu  
25. 8. Omlouvám se, ale to tady v Opočně opravdu riskovat nemůžeme. 
A ani nechceme.
 Rovněž se mi nezdálo, že by Porcinkule nežila svým nočním životem. 
V pátek i v sobotu jsem odcházela asi ve 2 hodiny ráno a lidí bylo stále 
dost. Z důvodu zajištění alespoň částečného nočního klidu (byť na dny 
Porcinkule platí výjimka daná vyhláškou), se hlasitost a provoz atrakcí 
a hudební produkce omezil, to je pravda, ale to bylo na popud občanů 
a myslím, že dle reakcí to takto většině vyhovuje. Touhu po nočním ži-
votě lze řešit návštěvou zimního stadionu, kde Benátská noc trvá o něco 
déle. Takže možnost pro příště. 
 Nevím, se kterými stánkaři pisatelka hovořila, ale nám naplnění ka-
pacity prodejních míst problém nedělá a spousta stánkařů sem jezdí 
pravidelně. A z celé republiky. Dokonce i od Hostinného. S čistým svě-
domím můžu říct, že se vždy snažím jednat se stánkaři korektně a byť 
to s některými mnohdy není jednoduché, tak mám od nich pozitivní 
zpětnou vazbu. 
 Na závěr mé reakce mi dovolte, abych se omluvila za skutečnost, že 
některé věci se prostě nedají vrátit a že glóbus smrti ani loďky na Brou-
maře během příštích Porcinkulí v Opočně s velkou pravděpodobností 
opět nebudou. My, kteří připravujeme tuto akci, na niž během víkendu 
dorazí tisíce lidí, zodpovídáme za bezpečný průběh, ochranu majetku 
a dokonce nám není lhostejné ani zdraví malých i velkých návštěvníků! 
A věřte, že se snažíme ze všech sil. Je mi tudíž logicky velice líto, když 
z deseti reakcí je devět pozitivních, milých a desátá smázne naše beze-
sné noci a vyčerpání z třídenního maratonu svou totální negací. 
 Absolutně nemám problém s přínosnou a smysluplnou kritikou, tak-
že pokud se někomu zdá, že Porcinkuli zvládne zorganizovat lépe, přijď-
te. Koncerty se vybírají a rezervují už nyní a ohledně stánků a dalšího 
průběhu zajištění Porcinkule 2019 budeme mít první schůzky organi-
začního výboru už v lednu. Jsme na to čtyři, takže dalšího pomocníka 
rádi uvítáme. PS: Účast na akcích města Opočna, jako je Porcinkule 
nebo Mikuláš, není povinná. Ti, co se na ně těší celý rok, si je nenechají 
ujít. Olga Stojanová

s o u t ě ž  —

p e r L i č K Y  z  o p o č n a

V minulém čísle jste v tajence objevili jméno josef Smrkovský. 
Informace zněla, že byl v Opočně. Bylo to tak? jedna z pamětnic 
tvrdí, že ano, ale nikdo z dalších oslovených si na to nepamatuje. 

Fotka, kterou zveřejňujeme, ukazuje Smrkovského (ozn. 1) ve spo-
lečnosti tehdejšího ředitele Lesního závodu Ing. Václava Jirkovského 
(2). Prosíme všechny pamětníky, jimž fotka něco říká, aby se ozvali 
na číslo 739 145 521 nebo na mail info@zusopocno.cz. Jedině tak se 
snad dozvíme, zda je fotografie pořízena při některé akci v Opočně, 
nebo zda se oba pánové setkali úplně jinde.
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 Křížovka se tentokrát nevejde, protože vrcholí předvolební horeč-
ka. Ale vejde se aspoň jedna malá předvolební perlička z r. 1904 (zápis 
v kronice): Pohnutá schůze voličstva – Zvláště pohnutá schůze vo-
ličstva vůkolního konala se ve dvoraně „Kodymova Národního Domu“ 
na Opočně dne 7. února 1904. Účastníků bylo kol 1000 osob. Předse-
dajícími byli Adolf Wolf z Opočna a Jos. Franc z Bolehoště. Přítomni 
byli poslanec Klofáč, redaktor Anýž, agrárník Hyrš, dr. A. Hajn a jiní. 
Mluvili k lidu kandidát mladočeský A. Kolenský, kandidát samostatný 
hrabě Vojtěch Sternberg, pokrokář dr. A. Hajn, redaktor Anýž a národ-
ní socialista Klofáč. Při řeči tohoto vypukla mezi voličstvem hrozná 
vřava, řečníku, který mluvil proti hraběti Sternbergovi, se vyhrožovalo 
a předseda na kvap schůzi rozpustil. Za letopiseckou komisi dm

Cenu za vyluštění křížovky z minulého čísla si v IC Opočno 
může vyzvednout paní Hana Černá. Odpověď na dětské 
sudoku byla 12 a dárek v íčku čeká na Adama Faltejska.

s p o r t  —

s p o r t o v n ě  n a u č n Á  s t e z K a 

Na konec prázdnin naplánovala komise pro sport a volný čas pro děti 
i celé rodiny akci Sportovně naučná stezka. Cílem bylo nejen získání no-
vých poznatků, dovedností a rozvíjení sportovní obratnosti, ale zároveň 
představení činnost místních spolků a institucí.

Na naučné stezce.  foto: archiv  komise

 Na startu dostali účastníci mapku trasy s umístěním stanovišť. Ně-
která stanoviště byla tzv. samoobslužná – účastníci museli správně 
odpovědět na otázky z historie nebo z přírody, odpověď zapsat do kří-
žovky. Na ostatních stanovištích dostali vždy od organizátorů indicii, 
kterou rovněž zapsali do křížovky. Na stanovišti opočenských hasičů se 
procvičovalo stříkání hadicí a její smotávání, na disciplíně, kterou měl 
na starosti Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti v Opoč-
ně, se poznávalo, ze kterého stromu asi může být vystavená větvička. 
Dále si účastníci mohli zastřílet ze vzduchovky, procvičit první pomoc, 
obratnost při házení. Naši zahrádkáři otestovali smysly účastníků, ky-
nologové připravili poznávání plemen psů a předvedli ukázky výcviku 
psů. V cíli bylo třeba rozluštit dle návodu tajenku, která zněla – Opočno, 
město, které máme rádi. Ano, skutečně je to naše město a my ho máme 
rádi, což dokazuje i činnost a zapojení místních spolků a institucí, které 
mají co nabídnout. 
 Děkujeme Sboru dobrovolných hasičů Opočno, Českému zahrádkář-
skému svazu Opočno, Kynologii Opočno, Letopisecké komisi, Výzkum-
nému ústavu lesního hospodářství a myslivosti Opočno a paní Janě  
Koutové. Členové komise pro sport a volný čas jana Hrnčířová, 

luděk Kopecký, Dušan Krištof, jan Musil, David Paštika, 
lucie Prausová, Kateřina Vošlajerová, Vítězslav Zilvar

p o d ě K o v Á n Í  č L e n ů m  K o m i s e 
p r o  s p o r t  a  v o L n ý  č a s

Po čtyři roky organizovala komise pro sport a volný čas pro obyvate-
le našeho města i lidi z blízkého i vzdáleného okolí každoročně čtyři 
akce. Některé se během těchto čtyř let staly tradicí. Velmi oblíbený 
byl Nordic Walking – Chodíme s holemi i bez holí. Své malé přízniv-
ce postupně získávaly závody pro děti v parku – Dětská míle. Spor-
tovní dětský den na fotbalovém hřišti a zimním stadionu si děti vždy 
parádně užily. Poslední akcí bylo Bruslíme in-line, kterou jsme letos 
nahradili Sportovně naučnou stezkou. Komise pro sport také podá-
vala návrhy k připravované sportovní zóně za fotbalovým hřištěm, 
diskutovala o sportovních záležitostech v našem městě. 
 Když se sejde dobrá parta, která chce pro druhé něco udělat a které 
je odměnou množství účastníků a radost z toho, že se akce vydařila, 
dá se udělat mnoho dobrého. Taková parta zapálených lidi se sešla 
v komisi pro sport a volný čas. Děkuji za odvedenou práci Kateřině 
Vošlajerové, Luďku Kopeckému, Davidu Paštikovi, Víťovi Zilvarovi 
ml., Dušanu Krištofovi, Janu Musilovi a Lucii Prausové. 
 Za komisi pro sport a volný čas jana Hrnčířová

r Y b Á ř s K Y  „ s m u t n é  L é t o “

Nikomu asi nemusím připomínat, jak jsou léta v posledních letech teplá 
a chudá na dešťové srážky. A to letošní bylo v tomto ohledu extrémní. 
Jako hospodář Českého rybářského svazu mám za úkol pečovat o rybí 
obsádku ve svěřených revírech – ve pstruhovém i mimopstruhovém 
Zlatém potoku, což je poslední dobou nelehký úkol. Dle státního osa-
zovacího plánu se mají vysazovat každý rok určité druhy ryb v daném 
množství. Stále častěji však řeším, kam ty ryby vlastně vysadit. Pstru-
hové potoky jsou pod stále větším tlakem rybožravých predátorů, v létě 
tyto potoky trpí nedostatkem vody i kyslíku v ní. Často se sám sebe ptám 
při vysazování čím dál vzácnějších a dražších pstruhů, zda s nimi „nakr-
mím“ vydry, volavky a další „škodnou“, nebo zda je budou chodit v létě 
naši členové sbírat uhynulé. 
 Na mimopstruhovém revíru není situace o nic lepší. Máme zde úsek 
Zlatého potoka, který se v suchém létě dá přejít s vodou ani ne po ko-
lena, dva rybníky v Zámeckém parku, které už bych ani rybníky nena-
zýval. Ten „vrchní“ je už spíše mokřadem a tomu „spodnímu“ k tomu 
moc nechybí. Dlouho diskutovaná „Mělčanská nádrž“ má být pouze 
suchým poldrem. Máme téměř 500 členů, včetně necelých 50 dětí do 
15 let. Mnozí rybáři z Opočna mají za sebou spoustu úspěchů na růz-
ných rybářských závodech, naše děti z rybářského kroužku pravidelně 
obsazují nejvyšší příčky na rybářských soutěžích v konkurenci z celých 
východních Čech. Náš člen Láďa Andrž (nedávný absolvent rybářského 
kroužku v Opočně) se letos stal ve své kategorii vícemistrem republiky. 
Smutné je však to, že těmto nadějným sportovním rybářům chybí v mís-
tě jejich organizace to základní – voda.
 Spousta z vás z Opočna, kteří mě znáte, jste mi v létě volali, psali, 
abyste mě upozornili na ryby, které často vykazovaly známky strádání 
(teplo, voda bez kyslíku) a asi neměly daleko k úhynu. Moc si toho vá-
žím – jsem rád, že k tomuto smutnému stavu nejste lhostejní. Bohužel 
jako rybáři máme hodně omezené možnosti. K hospodářskému odlovu 
ryb používáme speciální elektrický agregát, který by však pro ryby ve 
zmíněné situaci mohl znamenat rozsudek smrti. Víceméně ani nejsou 
možnosti, kam je přemístit – náš revír moc lepších míst nenabízí a dát 
je jinam nelze (na to jsou jasná pravidla a předpisy – možný přenos pa-
razitů, nemocí atd.). Nezbylo nám tedy nic jiného, než situaci ve vodě 
a kolem ní stále sledovat a doufat, že si s tím příroda (ryby) poradí a ze 
Zlatého potoka nebude jen „Mrtvá stoka“.
 Nikdy jsem nebyl pesimista, ale výhled na „rybářsky příznivější léta“ 



moc nadějný není. Je to teď na nás – na lidech, kteří s tím mohou na svých 
pozicích, ve svých funkcích něco udělat. Snad se zase dočkáme dostatku 
kvalitní vody v Opočně i okolí a pestrý a bohatý život v ní. A v neposlední 
řadě i sedících rybářů kolem našeho revíru, kteří si budou užívat svého 
krásného koníčka. S pozdravem Petrův zdar, Zdeněk Vašíček,  
 hospodář MO ČRS z.s. Opočno

L e t n Í  s o u t ě Ž e n Í

Léto bylo v plném proudu a měsíc srpen byl opět plný hasičských 
soutěží. I když bylo velké vedro, i přesto se soutěže konaly a my jsme 
vše přežili. O sobotě 18. srpna jsme se vydali do Ledců, kde se sou-
těžilo v klasickém požárním útoku a další disciplínou byla střelba ze 
vzduchovky. Mladší žáci skončili na pěkném 6. místě s časem v útoku 
27,25 sekund a sem tam byly trestné sekundy ze střelby. A starší žáci 
obsadili 7. místo s časem 30,45 s. 
 Další víkend se jelo do Křovic, kam již tradičně jezdíme spousty let. 
No, už je to teda čtrnácte roků, ani se to nezdá… U našich přátel se 
bojovalo jak v požárním útoku, tak i ve štafetě 4x60 metrů s překáž-
kami. Starší žáci získali slušné 9. místo s časem útoku 28,42 s, muži se 
umístili na pěkném třetím místě a ženy ze sebe vydaly úplně všechno, 
což jim vyneslo výborné druhé místo! 
 První zářijový víkend, tentokrát v neděli, jsme se vypravili do Mal-
šovy Lhoty k Hradci Králové. Již od rána nám svítilo sluníčko, takže 
byla jistota, že nezmokneme. Obě družstva žáků se předvedla na vý-
bornou. Nebudu vás dlouho napínat a pojďme hnedle na výsledky… 
Mladší žáci získali s časem útoku 20,23 s pěkné 3. místo, ve štafetě 
požárních dvojic dokonce druhé místo, z obou disciplín mají medai-
le a celkově obsadili 2. místo, ze kterého si odvezli pěkný pohár. No 
a starší žáci taktéž byli úspěšní, čas útoku 22,94 s vynesl 2. místo, ve 
štafetě byli třetí. Po sečtení obou disciplín celkově skončili také na  
2. místě, pohár a medaile jsme taky dostali! Závody jsme si bezvadně 
užili, již se těšíme na další rok! 

Družstvo žáků v Malšově Lhotě.  foto: Ondřej Štafa

 V sobotu 8. září jsme vyrazili na závody do Kosteleckých Horek. 
Opět bylo teplo a slunečno, což bylo prima! Soutěžilo se jen v klasic-
kém požárním útoku a sálo se z podzemní nádrže, káď na vodu byla 
v úrovni terénu. Družstvo žen vybojovalo pěkné 5. místo a mladší 
žáci opět zabodovali, čas útoku 26,36 s jim pomohl k druhému mís-
tu! Všichni jsme obdrželi diplomy a pěkné ceny a žáci mají zas další 
pohár! Celou soutěž jsme strávili v dobrém rozpoložení a také jsme 
se nechali vozit skoro až do nebe… nó, jen teda 70 metrů nad zem, 
místní hasiči měli totiž bezva atrakci, a to jeřáb! Mrkněte se na fotky 
na následujícím odkazu: sdhcanka.rajce.idnes.cz/Kostelecke_Hor-
ky_2018. Takže v Horkách zas příští rok… ale letošní sezóna ještě 

zdaleka nekončí, ještě nás čeká spousta dřiny, závodů, ale také i té 
zábavy a legrace… 
 Scházíme se každý pátek v hasičské zbrojnici v 17 hodin, můžete 
mezi nás zavítat, rádi přivítáme nové mladé hasiče a naše webové 
stránky najdete pod tímto odkazem: sdhcanka.estranky.cz.
 Vedoucí mladých hasičů Ondřej Štafa, SDH Čánka

o p o č n o  c u p  2 0 1 8

Fotbalový oddíl TJ Spartak Opočno za podpory Královehradeckého 
kraje a města Opočna uspořádal poslední srpnový víkend již jedenác-
tý ročník turnaje Opočno cup pro kategorii starších přípravek.
 Jedenáctého ročníku se zúčastnilo osm týmů. Do finálového sou-
boje se pavoukem probojovala mužstva – FC Spartak Rychnov n. K. 
a domácí tým Sp. Opočno / SK Dobruška B. Finálový zápas přinesl 
nádherné fotbalové akce a tuhý boj o celkové prvenství. Nakonec po 
vyrovnaném souboji vyhrál FC Rychnov n. K., který domácí porazil 
2:1 a obhájil zlato. 
 „Jsme rádi, že se znovu turnaj povedl, navíc nám vyšlo také počasí. 
Rozdávaly se i individuální ceny – o nejlepším střelci turnaje musel 
rozhodnout až penaltový rozstřel po finálovém zápase, v němž Jan 
Petrů z FC Rychnov n. K. porazil opočenského Václava Vacka. Václav 
Vacek z domácího týmu si spravil náladu tím, že byl nakonec vyhlášen 
nejlepším hráčem turnaje, což potvrdilo vynikající vystoupení domá-
cích v průběhu celého turnaje, z kterého bylo nakonec skvělé druhé 
místo a dosavadní nejlepší umístění domácích v součtu všech roční-
ků. Úspěch podrthlo i to, že nejlepším brankářem byl trenéry ostat-
ních týmů zvolen domácí Petr Němeček.
 Na závěr chci poděkovat všem organizátorům, sponzorům, Králo-
véhradeckému kraji a také městu Opočnu. Už teď se těšíme na příští 
ročník.  Za fotbalový oddíl Dušan Krištof

rozpis veřejného brusLenÍ – zÁřÍ/řÍjen

26. 9. 2018 středa 14:00–15:30
28. 9. 2018 pátek 12:30–14:30
29. 9. 2018 sobota 13:30–15:00
30. 9. 2018 neděle 14:00–16:00
3. 10. 2018 středa 14:00–15:30
6. 10. 2018 sobota 13:30–15:00
7. 10. 2018 neděle 14:00–16:00

10. 10. 2018 středa 14:00–15:30
13. 10. 2018 sobota 13:30–15:00
14. 10. 2018 neděle 14:00–16:00
17. 10. 2018 středa 14:00–15:30
20. 10. 2018 sobota 13:30–15:00 
21. 10. 2018 neděle 14:30–16:30
24. 10. 2018 středa 14:00–15:30
27. 10. 2018 sobota 13:30–15:00
28. 10. 2018 neděle 14:00–16:00
31. 10. 2018 středa 14:00–15:30

šKoLa brusLenÍ v řÍjnu

13. 10. 2018 sobota 15:15–16:30
20. 10. 2018 sobota 15:15–16:30
27.10.2018 sobota 15:15–16:30
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inzerce

Uzávěrka příštího čísla 16. 10. 2018 v 15 hodin — Vyjde 29. 10. 2018

Opočenské noviny – periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává město Opočno. Zdar-

ma. E-mail: opocenskenoviny@mu.opocno.cz. Redakce: Dalibor Štěpán ml. – šéfredaktor (telefon: 777 

634 447), Tereza Hoderová. Grafická osnova: atelier duplex s. r. o. Grafická úprava: Tiskové centrum 

města Opočna. Číslo 10/2018 vyšlo 27. 9. 2018. Tisk: GZH, s.r.o. Rozšiřuje: Česká pošta. Volné výtis-

ky jsou k dostání v IC Opočno, Kupkovo nám. 247. Registrace MK ČR E 11930. Náklad: 1.650 výtisků.

Koupím staré a starožitné obrazy, lustry, hodiny, náramkové 
a kapesní hodinky, fotoaparáty, housle, pivní lahve, auta na 

kabel, knihy, pohledy, mince, bankovky, odznaky, šavle, bodáky, 
sklo, porcelán a jiné. Poradenství, OCenĚnÍ i návštěva je 

ZDaRMa, platba hotově. Tel.: 605 254 511 p. Hrneček 
POZOR – Platí stále! Vyklizení i celé pozůstalosti.

ODEČTY VODY 
 
Vážení občané,    
přiblížil se další termín pravidelného čtvrtletního odečtu (k 31. 3. 2015), dovolujeme si vás znovu 
požádat o spolupráci a nahlášení stavu vašich vodoměrů (nejpozději do 5. 4. 2015)  
Děkujeme, TSMO 
 

Odečítací lístek 
Technické služby města Opočna, s.r.o. 

Jméno: 
 

 

Adresa: 
 
 

 

Tel: 
 

 

E_mail: 
 

 

 

  Žádám o stanovení spotřeby výpočtem 
 

Datum a podpis: ………………………….…………………………… 

 

..m3

.x  0,001 
.x  0,01

.x  0,1 

Koupím jawa Pérák i ve špatném stavu za cenu dohodou. Přije-
du a hned odvezu.  tel. 603 546 158



inzerce

Akce platí od 01.10.2018 do 31.10.2018. Fotografi e jsou ilustrační. Případné technické změny, tiskové chyby a odlišnosti ve vyobrazení jsou vyhrazeny bez upozornění. Akce platí do vyprodání zásob.

NÁSTROJE CZ, s.r.o.
Značková prodejna českých výrobců nářadí a nástrojů Dobruška

otevírací doba: Po-Pá - 7:00-12:00 / 13:00-17:00 hod. So: 8:00-11:00 hod.
Odpovědný vedoucí: Luděk Kolář
Fr. Kupky 324, 518 01 Dobruška
Mobil: 606 086 884, www.nastrojecz.cz, dobruska@nastrojecz.cz

Nově otevřeno i v sobotu!
Po-Pá otevřeno od 7:00

ŠIROKÝ SORTIMENT PRO DŮM, ZAHRADU, AUTO

Najdete nás i na Facebooku: 
Nástroje CZ  Prodejna Dobruška

Prodejna je v Dobrušce za kostelem v zatáčce...

Kdo nám doporučí nového kolegu a my ho zaměstnáme,
dostane od nás odměnu v podobě volného nákupu ví

 od Vinařství Štěpán Maňák v hodnotě 10tis Kč s DPH,
z internetových cen tohoto vinařství.

Více na www.nastrojecz.cz/kariera.php ... Životopisy zasílejte na email pithart@nastrojecz.cz

POZOR!!!   Hledáme nové kolegy do našeho týmu!   POZOR!!!

Rychlovarná konvice
DOMO DO9019WK

Herní myš
A4tech Bloody 
R80A Core 3

Organizér UNIBOX 
NUN14 33125

Sada vrtáků 91-dílná
1,00-10,00x0,1mm 
DIN 338RTiHSSCo5 Lesklá, 
stojánek plastový s víkem

Nabíječka BAHCO
automatická pro
6/12V akumulátory
2A, řízená mikroprocesorem,
6V(6-12Ah), 12V(12-46Ah), 830g

Box na nářadí FACOM
plastový, 411x199x185mm

Organizér 3v1 FACOM
plastový, 426x316x234mm

Bezpečnostní
vysavač FLEX
VC 21 L MC 230/CEE
20l, 1250W, 7.4kg

Rolling workshop
Stanley, s boxem a zásuvkou

Batoh na nářadí
FatMax® na kolečkách

Sada nářadí 
220ks s židlí 
(bez židle 15799,00 Kč)
do vyprodání zásob

Organizér SBx3045-F
40 zásuvkový, 
500x160x250mm

Montážní brašna
LOCH 105 MAXI E zvýšená, 
z přírodní usně s vyztuženým dnem 
a kapsou na výkresy

Sada nářadí 1/2‘‘
26 dílná, 12-32mm + ráčna 72 zubů

Rolling workshop

FatMax® na kolečkách

Montážní brašna
LOCH 105 MAXI E zvýšená, 
z přírodní usně s vyztuženým dnem 
a kapsou na výkresy

Rolling workshop

FatMax® na kolečkách

Montážní brašna
LOCH 105 MAXI E zvýšená, 
z přírodní usně s vyztuženým dnem 
a kapsou na výkresy

Batoh na nářadí

Bezpečnostní
vysavač FLEX
VC 21 L MC 230/CEE
20l, 1250W, 7.4kg

Bezpečnostní
vysavač FLEX
VC 21 L MC 230/CEE
20l, 1250W, 7.4kg

Sada vrtáků 91-dílnáSada vrtáků 91-dílná

stojánek plastový s víkemstojánek plastový s víkem

6/12V akumulátory
2A, řízená mikroprocesorem,
6V(6-12Ah), 12V(12-46Ah), 830g

stojánek plastový s víkem

6/12V akumulátory
2A, řízená mikroprocesorem,
6V(6-12Ah), 12V(12-46Ah), 830g

Sada nářadí 

FatMax® na kolečkách

Organizér UNIBOX 
NUN14 33125
Organizér UNIBOX 
NUN14 33125

1999,00 Kč bez DPH
2418,79 Kč s DPH

4440,00 Kč bez DPH
5372,40 Kč s DPH

3305,00 Kč bez DPH
3999,05 Kč s DPH

4129,00 Kč bez DPH
4996,09 Kč s DPH

1199,00 Kč bez DPH
1450,79 Kč s DPH

1299,00 Kč bez DPH
1571,79 Kč s DPH

1074,00 Kč bez DPH
1299,54 Kč s DPH

2999,00 Kč bez DPH
3628,79 Kč s DPH

1120,00 Kč bez DPH
1355,20 Kč s DPH

16799,00 Kč bez DPH
20326,79 Kč s DPH

376,00 Kč bez DPH
454,96 Kč s DPH

388,00 Kč bez DPH
469,48 Kč s DPH

66,00 Kč bez DPH
79,86 Kč s DPH

+
+

Akumulátorová
vrtačka FLEX
Set DD 2G 10.8-LD,
1300 ot./min, 2-rychlostní,
dva akumulátory 10.8V
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Republiky
16. 10. / 17:30 / Kodymův národní dům

Legionáři a vznik Československa
přednáška Ivana Fukse

28. 10. / 15:00 / zvonice u Mariánského kostelíku
Sázení pamětní lípy 

spojené se křtem sborníku Opočno 2001–2018

30. 10. / 17:30 / Kodymův národní dům 
Život za první republiky

přednáška Ladislava Severina

9. 11. / 19:00 / Kodymův národní dům
vévévé.československo.cs 

divadelní hra mapující období od rozpadu 
Rakouska-Uherska do roku 1992

23. 11. / 19:00 / Kodymův národní dům
Prvorepublikový candrbál 

se skupinou Hašlerka
Kupkovo náměstí

Galerie na chodníku
Osmičkové roky v opočenské kronice

Tady nová republika – výstava ke vzniku Československa

100 let


